

### တစ်ခဏမျှပင် ပညာရှိကို ဆည်းကပ်

လျှာသည် ချိုချင်ခါးဖန် အငန်အပေါ့ စသော ဟင်း၏ အရသာကို လျင်မြန်စွာ သိသကဲ့သို့၊ အလိမ္မာဉာဏ်ရှိသောသူသည် တစ်ခဏမျှပင် ပညာရှိကို ဆည်းကပ်ရမူ လျင်မြန်စွာ သူတော် ကောင်းတရားကို သိလေ၏။

ဗာလဝင်(ဓမ္မပဒ-၆၅)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

### မြန်မာထွက်ကုန် မန်ကျည်းများ ပြည်တွင်းပြည်ပ ဝယ်လိုအားကြောင့် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း၌ အရောင်းအဝယ်ကောင်းနေ

မန္တလေး မတ် ၁၅

အထက်အညာဒေသများမှ ယခုကာလတွင်ပေါ်ဦးပေါ်ဖျား စတင်ထွက်ရှိလာသည့် မြန်မာထွက်ကုန် မန်ကျည်းများ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ဝယ်လိုအားကြောင့် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း ဈေးကောင်းများရရှိကာ အရောင်းအဝယ်များ သွက်လက်နေကြောင်း သိရသည်။

အရောင်းအဝယ် ကောင်းမွန်လျက်ရှိ

အဆိုပါ ပေါ်ဦးပေါ်ဖျားမန်ကျည်းများသည် ယခုအချိန်တွင် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လျက်ရှိနေကြောင်း၊ ဝင်ရောက်လာသည့် မန်ကျည်းများကို လက်ရှိအချိန်တွင် ဈေးကွက်အတွင်း၌ မန်ကျည်းအစေ့ပါ တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၁၈၀၀ နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အစေ့လွတ်(မန်ကျည်းအသား) တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၂၂၀၀ ပေါက်ဈေးများဖြင့် စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



နှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူဘုရား လှည့်လည်ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

### ရွှေတိဂုံစေတီတော် ၂၆၁၂ နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၁၅

ရွှေတိဂုံစေတီတော် ၂၆၁၂ နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားနှင့် နှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူဘုရား လှည့်လည်ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရင်ပြင်တော်မြောက်ဘက် ချမ်းသာကြီးတန်ဆောင်း၌ ကျင်းပသည်။ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံသတင်းများ ထုတ်ပြန်ပြီး နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းများ မြင့်တက်စေရန် လှုံ့ဆော်သူများကို တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲအရေးယူနိုင်ရေးအတွက် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း စာမျက်နှာ » ၁၀

တာချီလိတ်နယ်စပ်ဒေသတွင် တင်သွင်း / တင်ပို့လုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်စပ်သည့် အကောက်ခွန် ဆိုင်ရာ ကုန်ပစ္စည်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့မှ စ၍ MACCS စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာချက် စာမျက်နှာ » ၁၁

**MOE KAUNG TREASURE MATERNAL & CHILD HOSPITAL**  
မိုးကောင်းရတနာမိခင်နှင့်ကလေးဆေးရုံ

“အသွေးထွေးဆုံး ယုယကြင်နာ ... ချစ်ခြင်းမေတ္တာ မိုးကောင်းရတနာ”

**မိုးကောင်း ကင်ဆာကုသရေးစင်တာ** ဖွင့်လှစ်လိုက်ပါပြီ။

မိုးကောင်းရတနာမိခင်နှင့်ကလေးဆေးရုံကြီးမှ  
ဝါရဂူကြီးများနှင့် Online မှတစ်ဆင့်  
Teleconsultation ပြုလုပ်နိုင်ပါပြီ။

အမှတ်(၁၅)၊ မိုးကောင်းလမ်း၊ (၁၅)ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်း၊ ရန်ကုန်။  
Hotline : (+95) 9696908881 ~ 3, 09 340221960  
Email : info@mkhospital.com  
Website : www.moekaungtreasurehospital.com

အထူးကြပ်မတ်ကုသခြင်းဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုများ  
ဖန်တီးသန့်သန့်သန့်  
နာကျင်ခြင်းမရှိရိုးစီးခြင်း  
အရင်းမှရိုးစီးခြင်းဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှု  
မျိုးရိုးလိုက်သောရောဂါများရှာဖွေခြင်းဝန်ဆောင်မှု  
ဥာဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုးမှု အားနည်းသောကလေးငယ်များကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ခြင်းဝန်ဆောင်မှု  
ကလေးအာဟာရဆိုင်ရာကုသခြင်းဝန်ဆောင်မှုများ  
တစ်သက်တာကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းဝန်ဆောင်မှုများ  
ကျန်းမာရေးအာမခံဆောင်မှုများ

**4D Ultrasound** ရိုက်ကူးခြင်း  
ဝန်ဆောင်မှု ရရှိနေပါပြီ။

# မြောက်

## အမျိုးသားရေးတာဝန်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ လူသားမျိုးနွယ်အားလုံးတို့ကို ခြိမ်းခြောက်နေသော အန္တရာယ် အမျိုးမျိုးတို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်သည် ကြီးမားသော ပြဿနာတစ်ရပ် ဖြစ်သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးအမျိုးမျိုးသည် ဘီနိုက်ဒါအခြေခံ၍ ထုတ်လုပ်ထားခြင်း ဖြစ်ပြီး ဘီနိုက်ဒါမျိုးမှ မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ်သည့်အခါ ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားမှုများမှတစ်ဆင့် ငွေကြေးခဝါချမှု၊ လက်နက်မှောင်ခိုမှု၊ ဒုစရိုက်မှု အမျိုးမျိုးမှသည် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု စသည့်ဆိုးကျိုးများအထိ ဖြစ်နေသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ်သည့်အခါ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုများသည် နိုင်ငံခြားကျော်စွမ်းများနှင့် ဆက်သွယ်လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်၏လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးတို့ကို ထိခိုက်စေလျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖြစ်ရပ်များနှင့် နိုင်ငံတကာ၏အခြေအနေများက သက်သေပြလျက်ရှိသည်။ မြန်မာ နိုင်ငံ၏နယ်စပ်ဒေသအချို့တွင် ဘီနိုက်ဒါမျိုးမှ မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှုများ ရှိခဲ့ခြင်းသည် လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများ သက်ဆိုးရည်ခြင်းနှင့် အင်အားကြီးမား လာခြင်း၏ အကြောင်းတစ်ခုဖြစ်ခဲ့သည့် အထောက်အထားများရှိသည်။ ထို့ကြောင့် တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်းများက ခေတ်အဆက် ဆက် မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ဖျက်ရေးကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၌ သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှုပျက်ပြားအောင် တစ်စုံတစ်ရပ် လုပ်ကိုင်လျက်ရှိပြီး ယင်းအခြေအနေ ကို အခွင့်ကောင်းယူကာ ၎င်းတို့၏ ဝင်ငွေရလမ်းများဖြစ်ကြသည့် ဆက်ကြေး ကောက်ခံခြင်း၊ တိုက်ခိုက်လုယက်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှုနှင့် ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားခြင်းတို့ လုပ်ဆောင်နေကြသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သည့် AA အဖွဲ့၏ မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုကို မကြာခဏ တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းအဖွဲ့၏ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်း ကိုဖီအာနန် ဦးဆောင်သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဆိုင်ရာအကြံပေးကော်မရှင်က ၂၀၁၇ ခုနှစ်က ပြုစု သည့် အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

မကြာသေးမီကပင် AA အဖွဲ့၏ မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်မှုများ ကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်မကိုဖြတ်ကျော်ပြီး မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်သည့်အဖွဲ့တွင် AA အဖွဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်သည်ကို ရှစ်ကြိမ်ခန့် ဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှု မရှိသည့် အခွင့်ကောင်းယူ၍ မြန်မာနိုင်ငံမှ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အချို့နှင့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ် သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုများနှင့် ဆက်စပ်ပတ်သက်သည့်ဖြစ်စဉ်များ ကို ဖော်ထုတ်ရရှိထားသည်။ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ အင်အားတောင့်တင်း စေမည့် အထောက်အပံ့များတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးသည် အဓိက အထောက်အပံ့ တစ်ခုဖြစ်သည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ တိုက်ဖျက်နေသည့်အချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းသူများ၏ မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုများကို ကမ္ဘာက သိရှိလာအောင် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားမှုများမှရှိလာသည့် ငွေကြေးများဖြင့် လက်နက်ခဲယမ်း၊ အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူဖြည့်တင်းပြီး နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ လုံခြုံမှုကို ထိခိုက် ပျက်ပြားစေသည့်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေမှုများအပြင် ပြည်တွင်း၌သာမက နိုင်ငံတကာသို့ပါ ပို့ဆောင်ဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။

မူးယစ်ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဓာတုပစ္စည်းများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထုတ်လုပ်နိုင်ခြင်းမရှိသောကြောင့် သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များက အခြားနိုင်ငံများမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ချိတ်ဆက်သယ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနည်းတူ လူလုပ်မူးယစ်ဆေးဝါး ထုတ်လုပ်၊ သယ်ဆောင်၊ ရောင်းဝယ်မှုများသည် နိုင်ငံတော် ၏ လုံခြုံရေးအား ခြိမ်းခြောက်နေသည့်အခြေအနေများကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်း အတာဖြင့် အထူးစစ်ဆေးရေးများဖြင့် တိုက်ဖျက်လျက်ရှိပြီး ဒေသတွင်းနိုင်ငံများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပါ ပူးပေါင်းလက်တွဲ တိုက်ဖျက်လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာပြောရေး၊ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေချိန်တွင် ကမ္ဘာ့လူသားမျိုးနွယ်တစ်ရပ်လုံး ကို လူညွှန်တုံးအောင် အန္တရာယ်ပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏ လုံခြုံရေး ကိုပါ ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့် ပြည်သူများနှင့်လက်တွဲပူးပေါင်းကာ အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ်ခံယူပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုက်ဖျက်နှိမ်နင်းလျက်ရှိကြောင်း။

## တပ်မတော်နေ့ဦးတည်ချက်များ

- (က) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါးကို တပ်မတော်၏အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် အမြဲဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏အမျိုးသားရေး ရည်မှန်းချက်(၂)ရပ်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်သာယာပြောရေးနှင့် စားရေ ရိက္ခာဖူလုံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတို့နှင့်အတူ တပ်မတော် သားများအနေဖြင့် ကျရာအခန်းကဏ္ဍများမှ တက်ကြွစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် ခေတ်မီမျိုးချစ်တပ်မတော် တည်ဆောက်ရာတွင် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့်၊ လိုက်နာဆိုသည့် တပ်မတော်၏လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ စွမ်းရည်(၃)ရပ် တိုးတက် မြင့်မားအောင် အစဉ်တစိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေး တပ်မတော်က လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေး။

## ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နုမြစ် ပန်းမော်ဆရာတော်၏ အထိမ်းအမှတ်ပြတိုက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၅ ။ ဘာသာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ရောက်ရှိပြီး ပန်းမော်ဆရာတော်ကြီး၏ များအတွက် ဆေးအရောင်အသွေး၊ ဝန်ကြီးဌာန(ယဉ်ကျေးမှု)ဒုတိယဝန်ကြီး အထိမ်းအမှတ်ပြတိုက်အဖြစ် ပြုလုပ် မီးအလင်းပေးမှု စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေမှု ဒေါ်နုမြစ်သည် ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် မည့် ဝိဇ္ဇာစရဏကျောင်းဆောင်တော် များကို အသေးစိတ်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန၊ မန္တလေး သို့သွားရောက်၍ ပြတိုက်လုပ်ငန်း ပြီး လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြား ဌာနခွဲမှ တာဝန်ခံညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများ၊ ခွဲကြောင်း သိရသည်။ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့မွန်းလွဲ ပြတိုက်တွင် ပြကွက်အလိုက် ခင်းကျင်း သတင်းစဉ်

## ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပစ္စည်းများ ပေးပို့

နေပြည်တော် မတ် ၁၅ ။ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကျန်းမာရေးသုံးပစ္စည်းများနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်မှုအရ ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က မှာယူသည့် Transformer ၁၁ လုံး၊ ကော်မတီ၏ စီစဉ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ပြန်လည် လျှပ်စစ်သုံး ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးသုံးပစ္စည်းများ၊ ထူထောင်ရေးပစ္စည်းများကို ရေယာဉ်လေယာဉ်၊ မော်တော်ယာဉ် စားသောက်ကုန်များနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ ရုံးသုံးပရိဘောဂ များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ MV Sun Shine ရေယာဉ်သည် များအပါအဝင် စုစုပေါင်း တန် ၁၅၆၁ ဒသမ ၄၀ တင်ဆောင်၍ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သယံဇာတနှင့် ယမန်နေ့က စစ်တွေမြို့သို့ ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈,၅၀၀	၈,၅၀၀	၁၅၆	၁,၃၂၆,၀၀၀
MTSH	၂,၉၀၀	၂,၉၀၀	၁၀၂	၂၉၅,၈၀၀
MCB	၇,၈၀၀	၇,၈၀၀	၁	၇,၈၀၀
FPB	၁,၅၀၀	၁,၅၀၀	၇၉	၁၁၈,၅၀၀
TMH	၂,၄၅၀	၂,၄၅၀	၂	၄,၉၀၀
EFR	၁,၇၅၀	၁,၇၅၀	၁၅	၂၆,၂၅၀
AMATA	၄,၇၀၀	၄,၇၀၀	၀	၀
MAEX	၁,၇၅၀	၁,၇၀၀	၃,၈၈၀	၆,၆၉၆,၉၅၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

# နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ (၇၇)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ညစာစားပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၅  
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ညစာစားပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားတို့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်အတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး ဝန်ကြီးဌာန (၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလှိုင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်၊ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်နောင်၊ အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလွင်ဦး၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်ဦးကျော်မျိုးထွဋ်၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ ခေတ္တအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ သံအမတ်ကြီးများ၊ အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

### အမှာစကားပြောကြား

ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေက (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးမရမီ တစ်နှစ်ခန့်အလို ၁၉၄၇ ခုနှစ် မတ် ၁၇ ရက်တွင် နိုင်ငံခြားရေးဌာန (Foreign Affairs Department) စတင်တည်ထောင်ခဲ့ခြင်းကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန စတင်တည်ထောင်သော နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်တွင် (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အခါသမယသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ သက်တမ်းသည် (၇၇) နှစ်ရှိပြီဟုဆိုသော်လည်း မြန်မာတို့၏ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးသမိုင်းသည် နှစ်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဟုမပေါ်ပေါက်မီ ဘီစီ (၂) ရာစုကစတင်ပေါ်ပေါက်ခဲ့သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ City States မြို့ပြနိုင်ငံငယ်လေးများသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများသို့ သံတမန်များ စေလွှတ်ခဲ့ခြင်းများကို သရေခေတ္တရာ၊ ဟန်လင်း၊ ဗိဿနိုး မြို့ပြနိုင်ငံငယ်လေးများ၏ သမိုင်းတွင် လေ့လာတွေ့ရှိရကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအဖြစ် စုစည်းတည်ထောင်ခဲ့သည့် ပုဂံခေတ်မှစ၍ မြန်မာဘုရင်များ အုပ်ချုပ်ခဲ့သော ခေတ်အဆက်ဆက်တွင်လည်း အခြားနိုင်ငံများနှင့် ရင်းနှီးသော မဟာမိတ်ဆက်ဆံရေးထူထောင်ခြင်း၊ ကြုံတွေ့ရသော စစ်ရေးပဋိပက္ခများကို ဖြေရှင်းရန် သံတမန်အဖွဲ့များ အပြန်အလှန်စေလွှတ်ခြင်းများရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ခေတ်သစ်သမိုင်း

တွင်လည်း ဂုဏ်ယူရမည့် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး၊ သံတမန်ရေးအောင်မြင်မှုများကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ယနေ့မျက်မှောက်ခေတ်ကမ္ဘာတွင် နိုင်ငံအများဆုံးကျင့်သုံးနေသော ငြိမ်းချမ်းစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေးမူကို ၁၉၅၄ ခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယ၊ တရုတ်နိုင်ငံများနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံက မူဝါဒစတင်ချမှတ်ခဲ့သည့်နိုင်ငံအဖြစ်လည်း အထူးဂုဏ်ယူရပါကြောင်း၊ ထိုမူဝါဒကိုအခြေခံပြီး ၁၉၅၅ ခုနှစ်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ဘန်ဒေါင်းညီလာခံတွင် ဦးဆောင်ကျင်းပသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ဂုဏ်သမဂ္ဂပြီးလျှင် ကမ္ဘာအကြီးဆုံး နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့် ဘက်မလိုက်လှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့ (NAM) ကို စတင်ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်သော Founding member လည်းဖြစ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ နိုင်ငံပေါင်း ၁၂၆ နိုင်ငံနှင့် သံတမန် အဆက်အသွယ်ထူထောင်ထားပြီး ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် သံရုံးအဖွဲ့ရုံး၊ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး ၅၁ ရုံးဖွင့်လှစ်ကာ နိုင်ငံဝန်ထမ်းသံတမန်များ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ (၇၇) နှစ်တာကာလတစ်လျှောက် စွမ်းစွမ်းတစ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် သားကောင်းတမန်များကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုချီးကျူးဂုဏ်ပြုပါကြောင်း၊ အောင်မြင်သော သံတမန်များဖြစ်ရန် ရှေ့အစဉ်အဆက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသော သံတမန်များ၏ ကောင်းမွန်သောအားသာချက်များကို လေ့လာသင်ယူသကဲ့သို့ သံတမန်တစ်ဦးတွင် ရှိသင့်ထိုက်သော အရည်အသွေး (Diplomatic Characteristic) များကို မြင့်မားအောင်ကြိုးစားကြရန်လိုကြောင်း။

သံတမန်တစ်ဦး၏ အရေးကြီးဆုံးသောအရည်အသွေးသည် သစ္စာရှိမှု Loyalty ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သံတမန်များသည် နိုင်ငံကိုယ်စားပြုဆောင်ရွက်ရသူများဖြစ်သဖြင့် သစ္စာဖောက်ဖျက်ပါက နိုင်ငံနှင့် လူမျိုးအတွက် ကြီးမားသောနစ်နာဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ရ



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ ဆုချီးမြှင့်သည့် ဝန်ထမ်းတစ်ဦးအား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးသန်းဆွေ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကြောင်း၊ သစ္စာဖောက်ဖျက်သော သံတမန်များအနေဖြင့်လည်း ဘဝကိုအေးချမ်းစွာဖြင့် ဂုဏ်သိက္ခာရှိရှိ ဖြတ်သန်းနိုင်မည့် အခွင့်အရေးဆုံးရှုံးလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သံတမန်များအနေဖြင့် Communication Skill၊ Language Skill၊ Negotiation Skill အရည်အသွေးများကို အစဉ်လေ့ကျင့်၍ လေ့လာဆည်းပူးနေကြရန်လိုကြောင်း၊ အရည်ကိုမြှင့်မြင်စဉ်းစားချင့်ချိန်နိုင်သော Strategic Thinking၊ သတ္တိနှင့် ယုံကြည်မှု (Courage and Confidence) တို့ရှိရန်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ သံတမန်များသည် ကြီးမားသောပြဿနာများကို အနည်းဆုံးအင်အားဖြင့် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းကြရသူများဖြစ်သည့်အတွက် သတ္တိနှင့်ယုံကြည်မှုမရှိလျှင် ကျဆုံးသွားနိုင်ကြောင်း၊ သစ္စာမဲ့သူဖြစ်သွားနိုင်ကြောင်း၊ ဂုဏ်သိက္ခာမဲ့သူအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိသွားနိုင်ကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် အစဉ်အလာကောင်းများရှိသော မြန်မာသံတမန်လောကတွင် နိုင်ငံတော်နှင့်

နိုင်ငံသားတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်ရန် ဝင်ရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသော နိုင်ငံဝန်ထမ်း သံတမန်များအနေဖြင့် ဘိုးဘေးဘီဘင်များ စွမ်းဆောင်ခဲ့မှုကြောင့် တည်တံ့ခိုင်မြဲနေသော နိုင်ငံတော်ကြီးဆက်လက်တည်တံ့ ခိုင်မြဲရန်နှင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် သစ္စာရှိရှိဖြင့် တာဝန်သိသိ ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြပါရန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်အခါ သမယတွင် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါကြောင်း မှာကြားသည်။

### ဆုများချီးမြှင့်

ထို့နောက် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ် အထက်မြန်မာပြည်နှင့် အောက်မြန်မာပြည်တို့၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့်သင်တန်းများတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်းများနှင့် (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ဝန်ကြီးဌာနတွင်း အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ပထမဆုရရှိခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်းများကို ဆုများချီးမြှင့်ခြင်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ (၇၇) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ်ကို ဂုဏ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ဝန်ထမ်းများအတွက် အထူးဆုမဲ ၇၇ ဆု မဲဖောက်ခြင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဝင်၊ ခေတ္တအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ သံအမတ်ကြီးများ၊ အငြိမ်းစားသံအမတ်ကြီးများ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက ဝန်ထမ်းများနှင့် အတူတကွ ညစာသုံးဆောင်ခဲ့ကြပြီး ညစာသုံးဆောင်နေစဉ် ဝါသနာရှင်ဝန်ထမ်းများက ယိမ်းအကများ၊ တေးသံသာများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ Ms. Ella Pamfilova နှင့်တွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် မတ် ၁၅  
ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဗဟိုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသမ္မတ ရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ လေ့လာရန် မော်စကိုမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မတ် ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဗဟိုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၏ သတင်းထုတ်ပြန်

ရေးဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပသည့် ရှင်းလင်းပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဆွေးနွေး  
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကို ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဗဟိုရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ Ms. Ella Pamfilova နှင့်တွေ့ဆုံ၍ ရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌအပေါ် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်

ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် နှစ်နိုင်ငံရွေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌတို့အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် သဘောတူစာချုပ်အရ ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန်ပေးအပ်ခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်းလည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး အသက်(၂၅)နှစ်အောက် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၅

၂၀၂၃-၂၀၂၄ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက်(၂၅)နှစ်အောက် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိဘောလုံးကွင်း၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်ခွဲဘူ၊ ပိုးရယ်အောင်သိန်း၊ မန်းငြိမ်းမောင်၊ ဒေါက်တာမူထန်၊ ဒေါက်တာဘရွှေ၊ ခွန်စံလွင်၊ ဦးရွှေကြိမ်းနှင့် ဦးရန်ကျော်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အုပ်ချုပ်သူ/နည်းပြများနှင့် အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကချင်ပြည်နယ်အသင်းနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။



သမားများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အိုလံပစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံက အမှာစကား

ပြောကြားရာတွင် မြန်မာဘောလုံးအားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးရေး၊ အရှေ့တောင်အာရှနှင့် အာရှဒေသနယ်ပယ်တွင် အောင်မြင်စွာ ရပ်တည်နိုင်ရေးသည် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး

၏ လိုလားချက်ဖြစ်သည့်အတွက် အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ၏ ရည်မှန်းချက်တစ်ရပ်အဖြစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာဘောလုံးအသင်းအောင်မြင်မှုရရှိနိုင်ရန် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်လူငယ်အသင်းများကို ကျောထောက် နောက်ခံအဖြစ် အင်အားအများဆုံး ဖြည့်တင်းပေးနိုင်မည့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲများကို မိမိတို့ဌာနအနေဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ကျင်းပပေးနေကြောင်း၊

ပြိုင်ပွဲဝင် အားကစားသမားများ အနေဖြင့်လည်း အားကစားစိတ်ဓာတ် အပြည့်အဝဖြင့် သန့်သန့်ရှင်းရှင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြ စေလိုကြောင်း၊ ဒိုင်လူကြီးများအနေဖြင့်လည်း ဘက်လိုက်မှုကင်းရှင်းပြီး သတ်မှတ်ထားသည့် ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း/စည်းကမ်းများနှင့်အညီ တရားမျှတမှန်ကန်စွာ ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်သွားကြစေလိုကြောင်း၊ ယခုပြိုင်ပွဲမှတစ်ဆင့် ထူးချွန်ထက်မြက်ပြီး နိုင်ငံတော်က အားထားရမည့် ဘောလုံးအားကစားသမားကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာအောင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားသွားကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားရင်း ပြိုင်ပွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးလိုက်

ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများက အားကစားသစ္စာအဓိဋ္ဌာန် လေးချက်ကို ရွတ်ဆိုကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့သည် ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြပြီး ကချင်ပြည်နယ်အသင်းနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအသင်းတို့၏ ယှဉ်ပြိုင်ကစားနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသက်(၂၅)နှစ်အောက် အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် လူငယ်သွေးသစ်ဘောလုံးသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ မတ် ၁၅ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲသို့ ပြိုင်ပွဲဝင် အမျိုးသားအသင်း ၁၃ သင်းဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ရာ အားကစားကို စိတ်ပါဝင်စားသည့် မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် မည်သူမဆို (အခမဲ့) လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်စဉ်။

### ❖ မြန်မာထွက်ကုန်မှ

အရောင်းအဝယ်များ ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ စိုးဝင်းမြင့်ပွဲရုံပိုင်ရှင် ဦးစိုးဝင်းမြင့်က ပြောသည်။

“မန်ကျည်းဈေးကွက်ကို ပြောရရင် မကျည်းတစ်လှည့်၊ ဆီးတစ်လှည့်ဆိုတဲ့ မြန်မာဆိုရိုးအတိုင်း ဒီနှစ်မှာတော့ မန်ကျည်းဈေးကောင်းတဲ့နှစ်ပါပဲ။ ယခုနှစ် မန်ကျည်းရာသီမှာဆိုရင် မန်ကျည်းထွက်ရာဒေသတွေအားလုံးမှာ မန်ကျည်းအထွက်နှုန်းကလည်း ကောင်းကြပါတယ်။ မန်ကျည်းက ပြည်တွင်းစားသုံးမှုတင်မကဘဲ ပြည်ပနိုင်ငံတွေကလည်း ဝယ်ယူအသုံးပြုကြတဲ့အတွက် အခုလိုဈေးကွက်အတွင်းမှာဈေးကောင်းရပြီး အရောင်းသွက်နေတာပါ။ မန်ကျည်းက အိမ်တိုင်းမှာ မရှိမဖြစ်အသုံးပြုသလို ရှေးယခင်ကတည်းက ဆေးဖော်စပ်တဲ့နေရာမှာလည်း ထည့်သွင်းအသုံးပြုကြပါတယ်။ မန်ကျည်းက ဈေးနှုန်းထပ်တက်ဖို့ အလားအလာရှိနေတယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

အဆိုပါ မန်ကျည်းကို ပြည်ပပို့ကုန်အနေဖြင့် တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် စသည့်နိုင်ငံများကို နှစ်စဉ်တင်ပို့ရောင်းချနေကြောင်း၊ မန်ကျည်းကို အညာဒေသများဖြစ်သည့် ပုပ္ပ၊ ပခုက္ကူ၊ မြိုင်၊ ရမည်းသင်း၊ ရှမ်းပြည်၊ ဇီးပင်ကြီးနှင့် ပင်လယ်ဘူးမြို့များမှ အများဆုံးထွက်ရှိပြီး တပေါင်းလတွင် ပေါ်ဦးပေါ်ဖျားစတင်ထွက်ရှိကာ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း၌ ဈေးကွက်အတွင်းသို့ လှိုင်လှိုင်ဝင်ရောက်လေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

## ငွေဆောင်မြို့၌ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ငွေဆောင် မတ် ၁၅

ပန်းခင်းစီမံချက်(၃)ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ပျက်စီးပျောက်ဆုံးနှင့် အသစ်ပြုလုပ်ခြင်းနှင့်အတူ ရုံးလက်ခံ e-ID စက်အတွင်းရှိ အိမ်ထောင်စုများတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်နံပါတ်အပေါက်များအား ပြန်လည်ဖြည့်သွင်းခြင်း၊ ကွန်ပျူတာဖြင့် e-ID စစ်ဆေးခြင်း၊ နိုင်ငံသားနံပါတ်ရှိ မရှိစစ်ဆေးခြင်း၊ အိမ်ထောင်စုရှိ မရှိစစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငွေဆောင်မြို့



အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးရုံး၌ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ပေးခြင်းကို ငွေဆောင်မြို့ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးမှူး ဦးသက်ခိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက အမှတ်(၂) ရပ်ကွက်ရှိ ပြည်သူများအား နိုင်ငံ

သား စိစစ်ရေးကတ်ပြားနှင့် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း ပျက်စီး၊ ပျောက်ဆုံးခြင်း၊ အသစ်ပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ ရုံးလက်ခံ e-ID စက်အတွင်းရှိ အိမ်ထောင်စုများတွင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်နံပါတ်အပေါက်များအား ပြန်လည်ဖြည့်သွင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းကို မတ် ၁၅ ရက်မှစတင်ပြီး စက်တင်ဘာလအထိ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

## နွေကာလတွင် ဖြစ်ပေါ်တတ်သည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ကြိုတင်သတိပေးနှိုးဆော်

နေပြည်တော် မတ် ၁၅

မြန်မာနိုင်ငံအရပ်ရပ်တွင် နွေကာလဖြစ်သည့် မတ်လ၊ ဧပြီလနှင့် မေလများအတွင်း နေ့အပူချိန်များ တဖြည်းဖြည်းမြင့်တက်လာရာမှ အပူပျံတက်တိမ်များဖြစ်ထွန်း၍ မွန်းလွဲ/ ညနေပိုင်းတို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး အဆိုပါ မိုးတိမ်တောင်များ ရွေ့လျားရာ

နေရာတစ်လျှောက်တွင် လေပြင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ လေပြင်းနှင့်အတူ မိုးထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်း၊ မိုးသီးကြွေခြင်းနှင့် နေရာကွက်ကွား မိုးထစ်ချွန်းရွာခြင်း စသည့် မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်စဉ် မြေပြင်/ ဂရေပြင် လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၄၀ မှ မိုင် ၅၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

# “ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး” အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၅  
အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်သည် “Enhancing Integrity and Combatting Corruption” အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားဖြင့် ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ကော်မရှင်ရုံး စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစစ်အေး၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပါဝင်ဆွေးနွေးမည့် Speaker များနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြ သည်။

“Enhancing Integrity and Combatting Corruption” အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားဖြင့် ရှင်းလင်း စေခြင်းဖြင့် ကော်မရှင်တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသည့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအားလုံး လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင် ရည်(Capacity Building)မြှင့်မားလာ ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းများ၏ စာဖတ်စွမ်းရည် မြှင့်မားလာခြင်း၊ ပရိသတ်ရှေ့တွင် တင်ပြနိုင်မှုစွမ်းရည် (Presentation Skill)နှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားစွမ်းရည် မြှင့်မားလာခြင်း၊ ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု နှင့် အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ဆိုင်ရာ အသိပညာဗဟုသုတများ ကြွယ်ဝ စေခြင်းစသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိစေ

မည်ဖြစ်ကြောင်း။ ကော်မရှင်သည် နိုင်ငံတကာဖြင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံရပြီး နိုင်ငံတကာ Convention နှင့် အဖွဲ့အစည်းများတွင် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအဖြစ် ပါဝင်ဆောင်ရွက် ရသဖြင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာရပ်ကျွမ်းကျင်မှု သာမက အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် သက်ဆိုင် သော ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုကို ရရှိစေရန်အတွက် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ကျင်းပနိုင်ရန် လိုကြောင်း၊ ကောင်းမွန်သောအုပ်ချုပ်ရေး စနစ်နှင့် သန့်ရှင်းသောစိုးရိမ်စိတ်ဖြင့် ထွန်း ပေါ်ပေါက်လာစေရန်အတွက် အဂတိ လိုက်စားမှုကို လုံးဝလက်မခံသည့် လူ့အသိုက်အဝန်းတစ်ရပ် (Zero

Tolerance) ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် ကော်မရှင်ရုံး ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် တားဆီးကာကွယ်ခြင်း၊ စုံစမ်းစစ်ဆေး ခြင်းနှင့် အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် မိမိတို့ ကိုယ်တိုင် အရည်အချင်းပြည့်မီရေး အတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်း အားထုတ်မှုများပြုလုပ်ရန် လိုအပ် ကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် Moderator အဖြစ် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မြတ်ဆုသင်း က ဆောင်ရွက်ပြီး ကော်မရှင်ရုံးအဖွဲ့မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ရတနာ ဝင်းက “Critical Analysis on Singapore’s Zero Tolerance Policy” ခေါင်းစဉ်ဖြင့်

ရွှေတိဂုံစေတီတော်မှ အခမ်းအနားသို့ ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့်ကြသည်။

ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဘာသာရေး ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များသည် နံနက် ၈ နာရီတွင် နှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူသော ဘုရားရှင်တို့အား ရည်မှန်းပူဇော် သည့်အနေဖြင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များကို ရင်ပြင်တော် တောင်ဘက် ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ တန်ဆောင်းစုရပ်မှတစ်ဆင့် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ရင်ပြင် တွင် လှည့်လည်ပူဇော်ကြပြီး ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ်တော် ကျင်းပမည့် ရင်ပြင်တော်မြောက်ဘက် ချမ်းသာကြီး တန်ဆောင်းသို့ ပင့်ဆောင်ပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ်တော်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ် တပေါင်းပွဲတော်ကာလအတွင်း ကုသိုလ်အတူပြုရန် နတ်ပြဟူများကို ရွှေစေတီတော်ဥပါသကာတစ်ဦးက ပင့်ဖိတ်သည်။

ယင်းနောက် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ တိပိဋကဋ္ဌေးချယ်ရေးအဖွဲ့ ဩဝါဒါစရိယ၊ နိုင်ငံတော်ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင်၊ ပါဠိတက္ကသိုလ် ညောင်တုန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာ



ရွှေတိဂုံစေတီတော် ၂၆၁၂ နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ်တော်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

ပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝိစကပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ စေတီကဓဇ၊ သ.စ.အ.ဓမ္မာစရိယ၊ ဝဋ်သကာ ပါဠိပါရဂူ စေတီယင်္ဂဏ ပဝရသီရိမဟာဓမ္မဂုရု၊ ဘဒ္ဒန္တနာရဒါ ဘိဝံသ (လှရတနာဆရာတော်)ထံမှ ဧည့်ပရိသတ် တို့က နဝင်္ဂသီလခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ အလှည့်ကျသဘာပတိ ဦးမျိုးအောင်ဌေးက ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ်အဖွင့်မင်္ဂလာစကား ဖတ်ကြားလျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ သဗ္ဗညုတဉာဏ်ရောင် မြတ်တန်ဆောင်ကို လေးမြတ်ကော်ရော် ပူဇော်သော အားဖြင့် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါ စရိယ၊ ရန်ကုန်တိုင်းသံဃာနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝိစကပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မစေတီကဓဇ ဒွိပိဋကဓရ ဘဒ္ဒန္တ အဂ္ဂသာမိနှင့် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ အလှည့်ကျသဘာပတိ ဦးမျိုးအောင်ဌေးတို့က ဆီမီးတန်ဆောင်ထွန်းညှိပူဇော်၍ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ်

တပေါင်းပွဲတော်ကို ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ရန် တိုက်တွန်းလွှာကို ဥပါသကာတစ်ဦးက ရွတ်ဆိုပူဇော် ပြီး ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၊ ဗဟိုမဏ္ဍပ် အတွင်းရှိ ဧည့်ပရိသတ်များနှင့် အာရုံခံမုခ်ဦး လေးခု တွင် နေရာယူထားကြသော ပရိသတ်အမျိုးလေးပါး (သံဃာ၊ သီလရှင်၊ ဥပါသကာ၊ ဥပါသိကာမ)တို့က မဟာပဋ္ဌာန်းပစ္စယနိဒ္ဒေသဒေသနာတော်ကို တညီ တညွတ်တည်း ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ကြကာ ဗဟိုမဏ္ဍပ် အတွင်းရှိ ရတနာယရစ်အိမ်တွင် အသင့်နေရာယူထား သည့် အလှည့်ကျပဋ္ဌာနာဏက သံဃာတော်မှ အသံမစ်ဆက်လက်ပူဇော်သည်။ ဆက်လက်၍ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၊ သံဃာတော်များ နှင့် သီလရှင်များအား ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် တန်ဆောင်းနှင့် ရောင်တော်ပွင့်တန်ဆောင်းတို့၌ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့က နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

ရွှေတိဂုံစေတီတော် ၂၆၁၂ နှစ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ယုတ် တပေါင်းပွဲတော်ကြီးကို ယနေ့မှတစ်ဆင့် မတ် ၂၄ ရက်(တပေါင်းလပြည့်နေ့)အထိ ၁၀ ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး သံဃာအပါး ၁၂၀ တို့က ၂၁၆ နာရီတိုင်တိုင် အသံမစ်မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ် ပူဇော်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်မင်းလတ် - mna

# အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ဗဟိုအဆင့်နည်းပြသင်တန်းဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၅  
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆက်စပ် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်နေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ စာတတ်မြောက်ရေး ၏ အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည့် အခြေခံ စာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းအတွက် ဗဟိုအဆင့် နည်းပြသင်တန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ရှိ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ကျောင်း ပြင်ပနှင့် တစ်သက်တာပညာရေး ဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးသို့ ကျောင်းပြင်ပ နှင့် တစ်သက်တာပညာရေးဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရိုင်/မြို့နယ် ပညာရေးမှူးများနှင့် ဖိတ်ကြား အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ အားကစား ထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ နှင့် ကာယပညာ ဦးစီးဌာနမှ ဦးစွာ ကျောင်းပြင်ပနှင့်

တစ်သက်တာပညာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က လူငယ် နှင့် သက်ကြီးပိုင်းအရွယ် စာမတတ် သူများကို သင်ကြားပေးမည့် အခြေခံ စာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းအတွက် နေပြည်တော် တွင် မတ် ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ဗဟိုအဆင့် နည်းပြသင်တန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် ယနေ့အစည်း အဝေးကို ခေါ်ယူရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဧပြီလဆန်းပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များ၏ အစီ အစဉ်ဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် နည်းပြသင်တန်း များ၊ ဆင့်ပွားဖွင့်လှစ်ပြီးနောက် စာရင်းကောက်ယူ ရရှိထားသည့်

မြို့နယ်များတွင် စေတနာ လုပ်အားပေး နည်းပြ ကြီးကြပ် များ၏ အင်အားဖြင့် စာသင်သား များကို စာတတ်မြောက်ရေး သင်ကြားပေးသွားရန် ဖြစ်ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်(ပညာ) ဒေါက်တာ ဝင်းဖေ က စာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်း ဗဟိုအဆင့် နည်းပြသင်တန်း ဖွင့်လှစ်ရေး လုပ်ငန်းစီမံချက် (အကျဉ်းချုပ်)ကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ပြီး အစည်းအဝေး တက်ရောက် လာကြသူများက ကဏ္ဍအလိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ဒိုက်ဦးမြို့နယ် သုံးခွကျေးရွာ မြေပဲစိုက်ခင်း(ဗီယက်နမ်မျိုး) စံကွက်ရိတ်သိမ်း

ဒိုက်ဦး မတ် ၁၅  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် သုံးခွကျေးရွာမှ တောင်သူ ဦးထင်ကျော်၏ မြေပဲစိုက်ခင်း(ဗီယက်နမ်မျိုး) တစ်စပ်တည်း ၂၂ ဧက စိုက်ခင်းတွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စံကွက်ရိတ်သိမ်းရာ တစ်ဧကလျှင် ပျမ်းမျှ ၁၂၂ ဒဿ ၅ တင်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မြေပဲခူးဆွတ်ရာသို့ ညောင်လေးပင်ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ ခရိုင်စိုက်ပျိုးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်စိုးနှင့် အဖွဲ့ဝင် များ၊ ဒိုက်ဦးမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဆန်းဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တောင်သူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။ ကျော်ကျော်(ပြန်/ဆက်)



ကမ္ဘာ့ရေနေ့ ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ပေး

တင်ထက်ထက်ဇော်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း နှစ်စဉ် မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့ကို “ကမ္ဘာ့ရေနေ့- World Water Day” အဖြစ် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကြီးက ကြီးမှူး၍ ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင် စတင်သတ်မှတ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တိုင်း ကျင်းပလာခဲ့ကြပါသည်။ ထိုသို့ ကျင်းပရခြင်း ၏ရည်ရွယ်ချက်များမှာ ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်း ရန်၊ ရေအခက်မကြုံစေရန်၊ ရေကိုစနစ်တကျသုံးစွဲ ကြရန်၊ လုံခြုံဘေးကင်းသည့်ရေ ကောင်းမွန်သည့် ရေနှင့် သန့်ရှင်းမှုစနစ်တို့ကို လက်လှမ်းမမီဘဲ ကျန်ရှိခဲ့သူများစွာအတွက် အကြောင်းရင်းများကို အလေးထားရှာဖွေဖြေရှင်းပေးကြရန်နှင့် ရေသယံ ဇာတ၏အရေးပါမှုကို ဂရုပြုမိလာကြစေရန် ဖြစ်သည်။

World Water Day နှင့် ပတ်သက်၍လည်း နှစ်စဉ်ဆောင်ပုဒ်တစ်ခုစီကို ပြဋ္ဌာန်းလျက်ရှိရာ ယခုနှစ်အတွက် သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသော ဆောင်ပုဒ်မှာ “Water for Peace” “ငြိမ်းချမ်းသာယာ ဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ပေး”ဟု အဓိပ္ပာယ် ဖော်ဆောင်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ရေသည် ကမ္ဘာ ကြီး၏တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်သာယာဝပြောရေး တို့တွင် အရေးပါသောအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသည် ကို အသိပေးလိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်ပြီး ရေသယံ ဇာတမပြုန်းတီးရေးအတွက် အဓိကကျလှသော ရေ၏အခန်းကဏ္ဍကို မြှင့်တင်လုပ်ဆောင်ပေးကြရန်



မဖူလုံသောလူသားများရှိနေသလို သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေမရသည့်နိုင်ငံနှင့် လူသားများ ရှိနေ ဆဲဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ ထက်ဝက်ခန့်သည် ရေကိုအခြေခံသောရောဂါများ ကို ရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိကြောင်း ပညာရှင်များက သုံးသပ်ထားသည်။ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ်မှာ လူဦးရေသန်းပေါင်း ၃၅၀၀ ခန့် ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုနှင့် ရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ကြိုတင်ခန့်မှန်းထား သည်။

မဟုတ်သော ရေချိုအရင်းအမြစ်ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်းတို့က အဓိကကျသည်။ ထို့ကြောင့် နှစ်စဉ် ရွာသွန်းသည့်ရေကို သို့လှောင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊ မြေအောက်ရေစိမ့်ဝင်နိုင် ရေးအတွက် သစ်ပင်သစ်တောများ ပြုစုပျိုးထောင် ခြင်း၊ မြို့ပြများတွင် ရေစိမ့်ဝင်နိုင်မည့်ဧရိယာများ နှင့် ရေကန်များ ဖန်တီးတည်ဆောက်ခြင်း၊ အမှိုက်၊ ရေဆိုးနှင့် မိလ္လာစွန့်ပစ်မှုများ စနစ်တကျ တည်ထောင်ခြင်း စသည့်နည်းလမ်းများဖြင့် ရေသယံဇာတထိန်းသိမ်းရေး ဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုအပေါ် ရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်နိုင်ကြ ပေလိမ့်မည်။

### အဖိုးတန်ရေချိုကို ချွေတာဖို့လို

လူတစ်ဦး တစ်နေ့လျှင် ရေချိုရရှိမှု ၁၆၄ ကုဗ ပေအောက် လျော့နည်းနေပါက ရေချိုရှားပါးမှုခံစား နေရခြင်းဖြစ်သည်ဟုဆိုရာ မြန်မာ့အိမ်နီးချင်း ဖြစ်သော ထိုင်းနိုင်ငံက ၃၂၀ ကုဗပေ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံက ၁၅၆ ကုဗပေ ရရှိနေပြီး မြန်မာနိုင်ငံက ၁၀၃၂ ကုဗပေ ရရှိနေပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဧရာဝတီ၊ ချင်းတိုင်း၊ စစ်တောင်း၊ သံလွင် စသည့်မြစ်ကြီးများနှင့် ရေချိုမြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင်တို့ ပေါများစွာရှိသည့် အတွက် ရေသယံဇာတကြွယ်ဝသည့်နိုင်ငံဟုဆိုနိုင် ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေချိုထုတ်ယူရရှိနိုင်မှုမှာ ကမ္ဘာ့အဆင့် (၈) တွင် ရှိနေပြီး မြို့ပြတွင် နေထိုင် သူများက တစ်နေ့လျှင် ရေဂါလန် ၃၀ ခန့်နှင့် ကျေးလက်တွင် နေထိုင်သူများက တစ်နေ့လျှင် ရေ ၁၅ ဂါလန်ခန့် သုံးစွဲနေကြကြောင်း လေ့လာသူတို့က ဆိုပါသည်။

သို့သော် အဆိုပါ ရေချိုသယံဇာတများကို

ကောင်းစွာထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ် သကဲ့သို့ သိရှိနားလည်မှုနှင့် လက်တွေ့ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်မှုတို့ လွန်စွာနည်းပါးနေသည်။ ရွှေ၊ သတ္တု၊ ကျောက်မျက် စသည်တို့ တူးဖော်ထုတ်ယူ မှုများ၊ ကျောက်စရစ်နှင့် သဲထုတ်ယူမှုများ စသည် တို့ကြောင့် မြစ်ချောင်းများ ရေစီးရေလာပိတ်ဆို့ ပျက်စီးခြင်း၊ သောက်သုံးရေ မရရှိနိုင်တော့ခြင်း၊ မာကျူရီဆိုင်ယာနိုက် အစရှိသည့် ဓာတုပစ္စည်းများ စည်းကမ်းမဲ့စွန့်ပစ်ခြင်း၊ စက်မှုဇုန်များမှ ရေဆိုးများ စွန့်ထုတ်ခြင်း၊ အမှိုက်များစွန့်ပစ်ခြင်း စသည်တို့ ကြောင့် မြစ်ချောင်းအင်းအိုင်ရေချိုသယံဇာတများ မဆုံးရှုံးစေရန် လူတစ်ဦးချင်း အသိပညာပေးမှုမှ စတင်ကာ မြို့ရွာများ၊ ဒေသများအလိုက် ပိုင်းဝန်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြမှုသာ ရေရှည်တွင် သောက်သုံးရေနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအတွက် သောက ရောက်ရမည့်ဘေးမှ ကင်းဝေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ဥပမာပြရသော် ရန်ကုန်မြို့တော်သို့ ရေပေးဝေ ရာတွင် မြို့၏မြောက်ဘက်တွင် တည်ဆောက်ထား သည့် ဂျိုးဖြူ၊ ဖူးကြီး၊ လှော်ကား၊ ငမိုးရိပ် စသည့် ရေလှောင်ကန်ကြီးများမှ ရေချိုကို နေ့စဉ် ဂါလန် ပေါင်း ၁၈၅ သန်းခန့်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တွင်းနှင့် ဆင်ခြေဖုံးဒေသများတွင် တူးဖော်ထားသည့် မြို့တော်စည်ပင်ပိုင် အဝီစိတွင်းပေါင်း ၅၀၀ ကျော် တို့မှ ရေဂါလန်သန်း ၂၀ ခန့်တို့ကို ဖြန့်ဝေပေးနေခြင်း ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီက မြို့တွင်းဖြန့်ဝေပေးနေသည့် ရေဂါလန် စုစုပေါင်း ၂၀၅ သန်းအနက် သန်း ၁၂၀ သာ သုံးစွဲသူထံရောက်ရှိပြီး ၈၅ သန်းမှာ ရေပိုက်များ ပျက်စီးခြင်းတို့ကြောင့် လေလွင့်ပျောက်ဆုံး သွားသည်ဟုဆိုသည်။ လက်ရှိ ရေဖြန့်ဝေနိုင်မှုသည် လိုအပ်ချက်၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာရှိနေရာ ရန်ကုန်လူဦးရေအားလုံးအတွက် ရာခိုင်နှုန်းပြည့် ရေလိုအပ်ချက် ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်မှာ ရေအလေ အလွင့်မရှိရန်၊ စည်းကမ်းတကျသုံးစွဲရန်နှင့် အခွန် တာဝန်ကျပြန်ကြရန် လွန်စွာအရေးကြီးပါသည်။

### ထိန်းသိမ်းသင့်သော မြေအောက်ရေ

မြေအောက်ရေဆိုသည်မှာ မြေမျက်နှာပြင် အောက် မြေလွှာရှိ သဲ၊ ကျောက်စရစ်အတွင်း၌ သော်လည်းကောင်း၊ ကျောက်လွှာများကြားအတွင်း ၌သော်လည်းကောင်း စိမ့်ဝင်ခိုအောင်းနေသောရေ ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံများ၏ စုစုပေါင်းရေအရင်းအမြစ် ၁၆ ရာခိုင် နှုန်းအထိ စာမျက်နှာ ၇ သို့ □



ဂျိုးဖြူရေလှောင်ကန်မှ ရန်ကုန်မြို့အတွင်း ရေပေးဝေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

**မြန်မာနိုင်ငံသည် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ၏ စုစုပေါင်းရေအရင်းအမြစ် ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး အာရှဒေသ၏ ရေအရင်းအမြစ် ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းကို ပိုင်ဆိုင်ထားပါသည်။ သို့သော် လူဦးရေတိုးပွားလာမှု၊ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးလာမှုနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ယိုယွင်းပျက်စီးမှုများက ရေလိုအပ်ချက်ကို ပိုမိုမြင့်မားလာစေသည်။ ကျေးလက်ဒေသများတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လာခြင်းနှင့် ကျေးရွာအခြေပြု စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာခြင်းတို့ကလည်း ရေအရင်းအမြစ်များကို တဖြည်းဖြည်း ကုန်ခန်းလာစေသည်။ အထူးသဖြင့် မြို့ပြဒေသများ၌ မြေအောက်ရေကို အတိုင်းအဆ မရှိ ထုတ်ယူနေမှုသည် အနာဂတ်အတွက် ကြီးမားသည့်အန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်**

တိုက်တွန်းလိုခြင်းဖြစ်သည်။ ဖော်ပြပါ ကမ္ဘာ့ရေနေ့ မတိုင်ခင်မှာလည်း နှစ်စဉ် မတ်လ ၁၄ ရက်နေ့ကို “နိုင်ငံတကာ မြစ်ချောင်း၊ အင်းအိုင်များနေ့” ဟု သတ်မှတ်ကျင်းပ ကြပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီက ကြီးမှူး၍ ရေနှင့် သဘာဝရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ အသိပညာ ပေးဟောပြောဆွေးနွေးပွဲများကို ကျင်းပလေ့ရှိပါ သည်။

### အရေးပါသော ရေသယံဇာတ

ရေတွင်အာဟာရနှင့်ကယ်လိုရီမပါသော်လည်း သန့်ရှင်းဘေးကင်းသောရေ (ရေချို) သည် လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များ၊ အပင်များ ရှင်သန်ရေးအတွက် မရှိ မဖြစ်အရေးပါသည့် လိုအပ်ချက်တစ်ရပ် ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ ရေသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု တွင်လည်း အဓိကအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်နေပါ သည်။ ထို့ကြောင့် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာနေ့၏ဆောင်ပုဒ် တွင် “ဘဝအတွက်ရေ”ဟု သတ်မှတ်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။

လက်ရှိတွင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ တစ်ဘီလီယံခန့် သည် လုံခြုံဘေးကင်းသည့် သောက်သုံးရေ မရရှိနိုင် သေးသည့်အတွက် ၎င်းတို့၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာ ရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ အပေါ် သက်ရောက်မှုများရှိနေသည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေ ၂ ဒသမ ၃ ဘီလီယံခန့်သည်လည်း ကောင်းမွန်သည့် မိလ္လာစနစ်ဖြင့် အလှမ်းဝေးနေဆဲဖြစ်သည့်အတွက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံကြီးက ၂၀၁၈-၂၀၂၈ ခုနှစ်အထိကို ရေသယံဇာတဆိုင်ရာ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများအတွက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် ဆယ်စုနှစ်အဖြစ် သတ်မှတ်ထား ပါသည်။

ရေချိုရှားပါးခြင်း၏ အကြောင်းရင်းများတွင် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတုပြောင်းလဲလာပြီး ကမ္ဘာကြီးပူနွေး လာခြင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်များ ထိခိုက် ပျက်စီးလာခြင်း၊ ရှိရင်းစွဲရေချိုအရင်းအမြစ်များကို ရေရှည်တည်တံ့အောင် ထိန်းသိမ်းမထားနိုင်ခြင်း၊ မြို့ပြများတွင် ရေဆိုးများစွန့်ပစ်မှု စနစ်တကျမပြု လုပ်ခြင်း၊ မိလ္လာစနစ်များ စနစ်မကျခြင်း၊ အမှိုက် များကို မဆင်မခြင်စွန့်ပစ်ခြင်း၊ ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ်

ယနေ့အထိ ကမ္ဘာပေါ်တွင် စားရေရိက္ခာ

# နေပြည်တော် “လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်” တွင် K-POP အဆိုရှင်များနှင့် နာမည်ကြီးအနုပညာရှင်များ ပါဝင်သီဆိုကပြဖျော်ဖြေမည်

နေပြည်တော် မတ် ၁၅  
၂၀၂၄ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ အတာ  
သင်္ကြန်ပွဲတော် ကာလအတွင်း  
နေပြည်တော်တွင် လမ်းလျှောက်  
သင်္ကြန် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်  
ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့  
မုန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်  
ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စုဝေး  
ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ(မြို့တော်ဝန်) ဦးသန်းထွန်းဦး ၂၀၂၄ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာအတာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကာလ အတွင်း နေပြည်တော်တွင် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တက်ရောက်  
အစည်းအဝေးသို့ ပြန်ကြားရေး  
ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး  
ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ နေပြည်တော်  
စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ  
ဥက္ကဋ္ဌ(မြို့တော်ဝန်) ဦးသန်းထွန်း  
ဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်  
ဗိုလ်မှူးကြီးရဲမိုး၊ နေပြည်တော်  
စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ  
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(ဒုတိယမြို့တော်ဝန်)  
ဦးမောင်မောင်၊ ဝန်ကြီးဌာနများ  
မှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဌာန  
ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ Brilliant  
Aura Co.,Ltd မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်  
ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်  
ကြသည်။  
ဦးစွာ နေပြည်တော်  
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကျင်းပရေး  
ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက  
၂၀၂၄ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ အတာ  
သင်္ကြန်ပွဲတော် ကာလအတွင်း  
ယခင်နှစ်ကကဲ့သို့ နေပြည်တော်  
တွင် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကိုပါ  
ထည့်သွင်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါ  
ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏  
လမ်းညွှန်မှုအရ မြန်မာနိုင်ငံ၏  
မြို့တော် နေပြည်တော်တွင် နိုင်ငံ  
တော်အဆင့် မြန်မာ့ရိုးရာ အတာ  
သင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ဖော်ဆောင်ရန်

ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နေပြည်တော်တွင်  
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကို ရိုးရာ  
ပွဲတော်တစ်ခုအဖြစ် ပြည်သူများ  
သာမက ဝန်ထမ်းများအားလုံး  
ပျော်ရွှင်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရန်  
ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပါ  
ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနများအားလုံး  
ပေါင်းစည်းပြီး ဝန်ထမ်းများ  
အားလုံး စုပေါင်းပျော်ရွှင်သည့်  
သင်္ကြန်ပွဲတော်တစ်ခု ဖြစ်အောင်  
ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။  
နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ  
နှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းကာ  
နေပြည်တော် လမ်းလျှောက်  
သင်္ကြန်ကို အတတ်နိုင်ဆုံး  
စည်စည်ကားကား ဖြစ်အောင်  
ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊  
အထူးအစီအစဉ်အနေဖြင့် Boss  
and Jobs Company နှင့်  
ကိုရီးယားကုမ္ပဏီများ ပူးပေါင်း၍  
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ဗဟိုမဏ္ဍပ်  
တွင် ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ K-POP

အဆိုရှင်များနှင့် နာမည်ကြီး  
အနုပညာရှင်များ ပါဝင်သီဆိုကပြ  
ဖျော်ဖြေမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ  
ထင်ပေါ်ကျော်ကြားသည့် အနု  
ပညာရှင်များကိုလည်း နေပြည်  
တော် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်တွင်  
ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထား  
ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၊ ဝန်ထမ်း  
များ မြန်မာ့နှစ်သစ်ကူးကာလတွင်  
စိတ်ရွှင်လန်း တက်ကြွပျော်ရွှင်စေ  
ရန် စိတ်ရင်းစေတနာဖြင့် ဆောင်  
ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ဝန်ကြီးဌာန  
များအနေဖြင့် မိမိတို့ဝန်ထမ်းများ၊  
ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲနိုင်  
စေရေး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြစေလိုပါ  
ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်  
ထို့နောက် နေပြည်တော်  
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကျင်းပရေး  
ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မြို့တော်  
ဝန်ကြီးဦးသန်းထွန်းဦးက မြန်မာ့ရိုးရာ  
နှစ်သစ်ကူး အတာသင်္ကြန်ပွဲတော်

တွင် ယခင်နှစ်မှစတင်၍ တိုင်းရင်း  
သားပြည်သူအားလုံး ပျော်ရွှင်စေ  
ရေး တီထွင်ဆန်းသစ်ပြီး နေပြည်  
တော် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကို  
ထည့်သွင်း ကျင်းပခဲ့ပါကြောင်း၊  
ယခုနှစ်တွင်လည်း နိုင်ငံတော်  
အဆင့်နှင့်လျော်ညီစွာ ပူးပေါင်း  
ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါ  
ကြောင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာ ယဉ်ကျေး  
မှု အတာသင်္ကြန်ပွဲတော်ဖြစ်သည့်  
အတွက် ယဉ်ကျေးမှုနှင့်လျော်ညီ  
စွာ စည်းကမ်းတကျ ပျော်ပျော်  
ရွှင်ရွှင် ရင်းရင်းနှီးနှီး ချစ်ချစ်ခင်ခင်  
ဖြစ်စေရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်  
ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြား  
သည်။  
ယင်းနောက် နေပြည်တော်  
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကျင်းပရေး  
ကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲ  
တမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်မောင်  
က ၂၀၂၄ ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာ အတာ

သင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် လမ်းလျှောက်  
သင်္ကြန်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ ယခုနှစ်  
ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်၊  
ဆပ်ကော်မတီများ  
ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မှု ဖျော်ဖြေရေး  
အစီအစဉ် ဝန်ထမ်းများ ပျော်ရွှင်စွာ  
ပါဝင်ဆင်နွှဲရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍  
ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
ဆက်လက်၍ Brilliant Aura  
Co.,Ltd မှ ရောဂျက်ဒါရိုက်တာ  
က တိုင်းရင်းသားသင်္ကြန်၊ စတု  
ဒိသာသင်္ကြန်၊ ဝန်ကြီးဌာနသင်္ကြန်  
နှင့် လူငယ်သင်္ကြန်စသည့် ဇုန်  
လေးခု ထည့်သွင်းကျင်းပနိုင်ရေး  
အပါအဝင် နေပြည်တော်  
သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး  
စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများနှင့်  
စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။  
ထို့နောက် လမ်းလျှောက်  
သင်္ကြန်အတွက် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း  
ရေးမှူးအဖြစ်တာဝန်ယူဆောင်ရွက်

နေသည့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်  
သံကြားမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး  
ချုပ် ဦးမျိုးမြင့်မောင်က ဝန်ကြီး  
ဌာနမဏ္ဍပ်များအား နေရာချထား  
ရန် လျာထားချက်၊ ရေပေးဝေမှု၊  
ရေရယူမှု၊ လျှပ်စစ်မီးဖြန့်ဖြူးမှု၊  
လျှပ်စစ်မီးသွယ်တန်းမှု ဝင်/ထွက်  
ခွင့်လက်မှတ် ဆောင်ရွက်ထားရှိ  
မှု၊ မဏ္ဍပ်များ စတင်ဆောက်လုပ်  
နိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း  
တင်ပြသည်။  
ဆွေးနွေးတင်ပြ  
ယင်းနောက် နေပြည်တော်  
ကောင်စီဝင်၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန်၊  
ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်  
တက်ရောက် လာကြသူများက  
နေပြည်တော် လမ်းလျှောက်  
သင်္ကြန် ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက်  
ရေရရှိရေး၊ ဖျော်ဖြေရေးဆိုင်ရာ၊  
ကျန်းမာရေးပိုင်းဆိုင်ရာ၊ စည်းကမ်း  
ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ  
အပါအဝင် အားလုံးပျော်ရွှင်စွာ  
ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရေး ပေါင်းစပ်ဆောင်  
ရွက်သွားမည့် အစီအမံများနှင့်  
စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ  
တင်ပြချက်များ အပေါ်  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် နေပြည်  
တော် စည်ပင်သာယာရေး  
ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့က ဖြည့်စွက်  
ဆွေးနွေးကြသည်။  
ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်  
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကျင်းပရေး  
ကော်မတီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး  
အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးမြင့်  
မောင်က အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်  
ချက်များ လျာထားမှုနှင့်ပတ်သက်  
၍ ဖတ်ကြားတင်ပြသည်။  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား  
ပြောကြားခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

□ စာမျက်နှာ ၆ မှ  
ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး အာရှဒေသ၏ ရေအရင်းအမြစ် ၁၂  
ရာခိုင်နှုန်းကို ပိုင်ဆိုင်ထားပါသည်။ သို့သော်  
လူဦးရေတိုးပွားလာမှု၊ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးလာမှုနှင့် သဘာဝ  
ပတ်ဝန်းကျင် ယိုယွင်းပျက်စီးမှုများက ရေလိုအပ်  
ချက်ကို ပိုမိုမြင့်မားလာစေသည်။ ကျေးလက်ဒေသ  
များတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့လာခြင်းနှင့်  
ကျေးရွာအခြေပြုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး  
လာခြင်းတို့ကလည်း ရေအရင်းအမြစ်များကို  
တဖြည်းဖြည်းကုန်ခန်းလာစေသည်။ အထူးသဖြင့်  
မြို့ပြဒေသများ၌ မြေအောက်ရေကို အတိုင်းအဆမရှိ  
ထုတ်ယူနေမှုသည် အနာဂတ်အတွက် ကြီးမားသည့်  
အန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်ပါသည်။  
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မြေအောက်ရေအရင်း  
အမြစ်များ လေ့လာသုံးစွဲမှုဗဟိုအဖွဲ့ (IGRAC)၏  
ထုတ်ပြန်ချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံသည် နှစ်စဉ်  
မြေအောက်ရေပမာဏကို သောက်သုံးရေအတွက်  
၆၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍအတွက်  
ကိုးရာခိုင်နှုန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးပေးသွင်းမှုအတွက်  
၂၃ ရာခိုင်နှုန်း ထုတ်ယူသုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း သိရ

သည်။ လူဦးရေ ခုနစ်သန်းနီးပါး နေထိုင်သော  
ရန်ကုန်မြို့နေပြည်သူအများစုသည် မြေအောက်ရေ  
သို့မဟုတ် အဝီစိတွင်းရေကိုသာ အသုံးပြုလျက်  
ရှိသဖြင့် မြေအောက်ရေကို အလွန်အကျွံသုံးစွဲခြင်း  
သည် ရေရှည်တွင် ရေအရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာ အခက်  
အခဲများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ပါသည်။  
ဥရောပ၊ အမေရိကနှင့် အာရှဒေသအချို့တွင်  
ဖြစ်ပေါ်နေသော ပြင်းထန်သည့်မိုးခေါင်မှုသည်  
တစ်စထက်တစ်စ ပိုမိုဆိုးရွားလာနေပါသည်။  
တရုတ်နိုင်ငံ ယန်စီမြစ်၏ မြစ်လက်တက်သုံးခုတွင်  
မိုးခေါင်ရေရှားမှုကြောင့် စီချမ်းပြည်နယ်ရှိ  
ယူနက်စကို ကမ္ဘာ့ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်  
တစ်ခုဖြစ်သည့် လုံဆန်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကြီး၏  
အောက်ခြေပိုင်း ပေါ်ထွက်လာခဲ့သည်  
အထိ ရေမျက်နှာပြင်နိမ့်ကျခဲ့သည်။ ဗြိတိန်  
နိုင်ငံတွင်လည်း မိုးခေါင်မှုကြောင့် သိမ်းစိမ့်မြစ်၏  
မြစ်ဖျားဒေသ၌ မြစ်ရေခန်းခြောက်မှုဖြစ်ပေါ်နေ  
ပါသည်။  
အထက်ဖော်ပြပါဖြစ်စဉ်များ၏ အကြောင်း  
ရင်းများမှာ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၏ နောက်ဆက်တွဲ

ဖြစ်သော မိုးခေါင်မှုမှတစ်ဆင့် ရေအရင်းအမြစ်များ  
ဆုံးရှုံးလာခြင်းကြောင့်ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့ကမ္ဘာကြီး  
တွင် ကမ္ဘာ့လူဦးရေတိုးပွားနေခြင်း၊ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုး  
လာခြင်းကြောင့် ရေသုံးစွဲမှု ပိုမိုများပြားလာခြင်း၊  
စီမံခန့်ခွဲမှုအားနည်းသောနိုင်ငံများတွင် ရေပြုန်းတီး  
မှုများပြားလာခြင်း၊ ရေကိုလိုအပ်သည်ထက်သုံးစွဲမှု  
ပိုမိုများပြားလာခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် စက်ရုံ၊ အလုပ်  
ရုံများမှ ရေကို ပိုမိုသုံးစွဲခြင်းနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲ  
မှုကြောင့် ကမ္ဘာကြီး၌ ရေအရင်းအမြစ်များ တဖြည်း  
ဖြည်းလျော့ပါးလျက်ရှိနေပါသည်။  
ထို့ပြင် ကမ္ဘာ့နေရာအနှံ့တွင် ရေရယူရန် အပြိုင်  
အဆိုင်ကြိုးပမ်းမှုများကြောင့် အုပ်စုအချင်းချင်း၊  
နိုင်ငံအချင်းချင်း တင်းမာမှုများ၊ ပဋိပက္ခများလည်း  
ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့သော စိန်ခေါ်မှုများကို  
ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းရာ၌ မိမိတို့နိုင်ငံရှိ ရေအရင်းအမြစ်  
များအပေါ် စနစ်ကျသည့်စီမံခန့်ခွဲမှုမှာ အရေးကြီး  
သည့်ကိစ္စဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အများပြည်သူ  
တို့အနေဖြင့် ရေသုံးစွဲမှုကို ချောတူ၍ အလေ့အလွင့်  
ဖြစ်မှုကို ထိန်းသိမ်းရန်အထူးလိုအပ်နေသည်။ သို့မှ  
သာ အတိုင်းအဆမရှိထုတ်ယူနေသော မြေအောက်

ရေသယံဇာတများကို အချိန်မီထိန်းသိမ်းနိုင်ကြမည်  
ဖြစ်ပေတော့မည်။  
မျက်မှောက်ကာလတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲ  
ခြင်းနှင့် စားရေရိက္ခာရရှိနိုင်ခြေ နည်းပါးလာခြင်း  
တို့၏အရင်းခံမှာ ရေအရင်းအမြစ်ပင်ဖြစ်ပါသည်။  
ထို့ပြင် မြေအောက်ရေ(အဝီစိရေ)များ အလွန်အကျွံ  
ထုတ်ယူအသုံးပြုမှုကလည်း သတိပြုရမည့်အချက်  
တစ်ချက်ဖြစ်ပါသည်။ မြေအောက်ရေကို အထိန်း  
အကွပ်မရှိ တူးဖော်သုံးစွဲမှုသည် မြေခိုမှုကျခြင်း၊  
ပင်လယ်နားနီးသည့်နေရာများ၌ ရေငန်ဝင်ရောက်  
ခြင်း၊ မြေအောက်ရေမျက်နှာပြင်ကျဆင်းခြင်း၊  
ဆောက်လုပ်ပြီးသားအဆောက်အအုံများ ပျက်စီး  
ခြင်း စသည့်ဆိုးကျိုးများစွာတို့ကိုလည်း မလွဲမသွေ  
အရေးအမြန်ခံစားရမည်ဖြစ်ရာ ရေသယံဇာတကို  
လူတစ်ဦးချင်းစီက ချောတူသုံးစွဲကြစေလိုပါကြောင်း  
ရေးသားတိုက်တွန်းလိုက်ရပါသည်။ ။  
ကိုးကား  
- ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏  
ယမန်နှစ် ထုတ်ပြန်ထားသော မှတ်တမ်းများ။





မြိတ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၁၅ တနင်္လာရက်အထိ မြိတ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် မြိတ်မြို့နယ် ရောက်ရှိ နေသော စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းဇော်သည် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် နှစ်ရှည်ပင်များ သုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်၏ စားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် ဆီအုန်းသုတေသနလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရန်၊ တနင်္လာရက်အထိ မြိတ်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ရော်ဘာနှင့် အခြားနှစ်ရှည်ပင် ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံများနှင့် ရာသီသီးနှံများအတွက် လိုအပ်သောသုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်သွားရန် တာဝန်ပေးဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆီအုန်းနှင့် ရော်ဘာပင်တွင် ကျရောက်သော ပိုးမွှားရောဂါနှင့် အခြားဖျက်ဆီးတတ်သော သတ္တဝါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးအတွက် နည်းပညာပေးရန်၊ ဓာတ်မြေဩဇာနည်းစနစ်အမျိုးမျိုးတို့ကို သုတေသနပြု၍ ဆီအုန်းနှင့် အထွက်အကောင်းဆုံး ရရှိစေရေးအတွက် ဆီအုန်းစိုက်ခင်းများတွင် ထည့်သွင်းသင့်သော မြေဩဇာနည်းစနစ်များ ထောက်ပံ့ပေးရန်၊ ဆီအုန်းနှင့် ရော်ဘာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာပြန့်ပွားရေးအတွက် တောင်သူများ လက်တွေ့အသုံးပြုနိုင်မည့် နည်းပညာသင်တန်းနှင့် ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် ရေမြေဒေသနှင့် ကိုက်ညီသော အထွက်ကောင်းမျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ အသုံးပြု စိုက်ပျိုးရေး၊ လိုအပ်သောသွင်းအားစုများ အချိန်မီ အချိုးအစားမှန်ကန်စွာ ထည့်သွင်းနိုင်ရေးအပါအဝင် မျိုး၊ မြေ၊ ရေ နည်းပညာ လိုအပ်ချက်များ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဥယျာဉ်ခြံရှင်တောင်သူများကို အမယ်သစ် သီးနှံကော်ဖီပျိုးပင် ၂၀၀၀၀၊ ကိုကိုပျိုးပင် ၁၀၀၀၀ နှင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၁၅၅ သိန်းတန်ဖိုးရှိ သဘာဝမြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ နှစ်ရှည်သီးနှံများအကြား ကိုကိုနှင့် ကော်ဖီသီးနှံကို ကြားသီးနှံအဖြစ် စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများ အပိုဝင်ငွေ ရရှိနိုင်ကြစေရန်နှင့် မြေလွတ်မြေလပ်မကျန် စိုက်ပျိုးနိုင်ခြင်းကြောင့် မြေအသုံးချမှု ပိုမိုတိုးတက်လာပြီး သီးနှံစိုက်စွမ်းအားများ တိုးတက်လာနိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ယခုကဲ့သို့ အမယ်သစ် သီးနှံပျိုးပင်များ ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တာဝန်ရှိတိုင်းဒေသကြီး၏ ဆီအုန်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုမှာ ယခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလကုန်အထိ စာရင်းများအရ ဆီအုန်းစိုက်ဧရိယာ ၃၅၇၇၂၅ ဧကရှိပြီး အသီးနှံပေးပို့မှု ၁၈၃၅၂၀ ဧကရှိကြောင်း၊ ဆီအုန်းစိုက်ဧရိယာမှာ ၈၆၁၅၄၄ တန် ထွက်ရှိခဲ့သဖြင့် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများကဲ့သို့ တစ်ဧကဆီအုန်းထွက်နှုန်းမြင့်မားလာစေရေးနှင့် ရော်ဘာနှင့်အခြားနှစ်ရှည်ပင် ဥယျာဉ်ခြံသီးနှံများ၊ ရာသီသီးနှံများ၏ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် သုတေသနလုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် OK ရတနာ အဆင့်မြင့်ဆန်စက်အတွင်း ဒေသထွက်စပါးများ ဝယ်ယူစုစည်းမှု၊ အခြောက်ခံမှု၊ ကြိတ်ခွဲသန့်စင်ခြင်းနှင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရန် ဆောင်ရွက်နေ



မှု စပါးခွဲအသုံးပြု၍ တစ်နေ့လျှင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ကီလိုဝပ် ၆၀၀ ထုတ်လုပ်ပြီး ဆန်စက်လည်ပတ်အသုံးပြုနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထို့အတူ မြိတ်မြို့ ရှမ်းချောင်းကျေးရွာရှိ ဖိုးလမင်းရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် ဖိုးလမင်းရော်ဘာ စက်မှုလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီလီမိတက် မှိုင်းခံရော်ဘာထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံ၌ ရော်ဘာနေလှန်းပြား ကုန်ကြမ်းဝယ်ယူပြီး ကုန်ချောအဆင့်ဆင့် ထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြိတ်မြို့ Grand Jade Hotel ခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ဆီအုန်းစိုက်ဧရိယာများ တစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးတက်ရေးနှင့် သီးနှံအရည်အသွေးများ တိုးတက်စေရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး ရော်ဘာနှင့် ဆီအုန်းစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံကာ ဆီအုန်းတစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် အသီးနှံဧရိယာ အပြည့်အဝ အသီးနှံနိုင်ရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ အပြည့်အဝ ဆောင်ရွက်ရေး၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ စံချိန်မီ ဆောင်ရွက်ရေး၊ ခူးယူပြီးသော ဆီအုန်းစိုက်စက်ရုံ သို့ အချိန်မီရောက်ရှိရေးလုပ်ငန်းများကို ဆီအုန်း

ကုမ္ပဏီများနှင့် စည်းရုံးပညာပေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း။

ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံပိုလျှံရေးနှင့် ပြည်ပမှ ဆီတင်သွင်းမှု လျှော့ချရေးအတွက် ဆီအုန်းစိုက်ဧကများ တိုးချဲ့ခြင်း၊ တစ်ဧကအထွက်နှုန်း တိုးတက်ရေးတို့အတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆီအုန်းမှာ အနည်းဆုံး နှစ် ၃၀၊ ၄၀ ခန့် စိုက်ပျိုးရသည့် နှစ်ရှည်ပင်ဖြစ်သည့်အတွက် စိုက်ပျိုးစုစည်းမှုမရှိပါက မြေအလပာသဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်ထားရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြိတ်မြောက်ဘက်ခြမ်း ပုလောမြို့နယ် အထက်ပိုင်းရှိ သက်တမ်းလွန် ဆီအုန်းစိုက်ဧရိယာများတွင် ရော်ဘာ၊ ကိုကို၊ ကော်ဖီ စသည့် သီးနှံများပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အဆိုပါဒေသများ၌ ရော်ဘာ၊ ကိုကိုစိုက်ဧရိယာများ တိုးတက်လာပြီး လုပ်ကွက်ငယ်တောင်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်လာရေး ပူးပေါင်းကြိုးပမ်းကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားပြီး လုပ်ငန်းရှင်များ၏ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆုများ ချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၅ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအားကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆုများ ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်အားကစားလေ့ကျင့်ရေးစခန်း (Gold Camp) ရှိ Multi-purpose Hall ၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးထိန်လင်း၊ ဦးစင်မင်းထက်၊ မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများအားကစားအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်လှမိုးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပိုက်ကျော်ခြင်းအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အားကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စု



ဝန်ကြီးက နိုင်ငံတကာအားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှု ဆုတံဆိပ်များ ဆွတ်ခူးနိုင်ခြင်းသည် နိုင်ငံနှင့်လူမျိုးအတွက် ဂုဏ်သိက္ခာ အဆင့်အတန်းကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ အားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ခြင်းကို ဖော်ဆောင်နိုင်ခြင်းလည်း ဖြစ်သည့်အတွက် ယခုလို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆုများကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ အားကစားကလောင်ရှင်များအဖွဲ့ချုပ်က ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့

ပြီး ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစပြီး ယခုကျင်းပသည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် တစ်နှစ်တာ အကောင်းဆုံး အားကစားဆုများကို မြန်မာနိုင်ငံအားကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ်က ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆု၊ အားကစားနည်းပြဆု၊ အားကစားအုပ်ချုပ်သူဆုနှင့် အားကစားအသင်းလိုက်ဆုများကို မြန်မာနိုင်ငံအိုလံပစ်ကော်မတီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအားကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ်တို့က နှစ်စဉ်တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းစနစ်တကျ ရွေးချယ်ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံ

တော်အနေဖြင့် အားကစားလောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ဖြည့်ဆည်းပံ့ပိုးပေးခြင်းများနှင့် ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးခြင်းများ ပြုလုပ်ပေးလျက်ရှိသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအားကစားအဖွဲ့ချုပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အုပ်ချုပ်သူ/နည်းပြများ၊ အားကစားသမားများ အားလုံး နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ရန် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းသွားကြရန် လိုကြောင်း၊ မြန်မာ့အားကစားအဆင့်အတန်း တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် တိုးတက်လာစေရမည်ဆိုသည့် ခိုင်မာသည့်ရည်မှန်းချက်

များဖြင့် ကြိုးစားသွားမည်ဆိုပါက မလွှဲမသွေ အောင်မြင်မှုများ ရရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်များ အနေဖြင့် မိမိတို့ အားကစားနည်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး နိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှု ရရှိစေရေးအတွက် လက်တွေ့ကျပြီး ထိရောက်သည့် စီမံချက်များရေးဆွဲ၍ ဆက်လက်ကြိုးပမ်း အားထုတ်သွားကြရန်နှင့် အုပ်ချုပ်သူများကလည်း ခိုင်မြဲသည့် ယုံကြည်ချက်၊ မြင့်မားသည့် စိတ်ဓာတ်၊ ဓူလုံလုံ၊ ဝီရိယများဖြင့် အမိနိုင်ငံတော်အတွက် အောင်မြင်မှု ဆုတံဆိပ်များကို ဆွတ်ခူးရယူပေးနိုင်ရေး အစွမ်းကုန်ကြိုးစားသွားရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံအားကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝဏ္ဏက ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆုများရွေးချယ်ခဲ့မှု မြန်မာနိုင်ငံ အားကစားမီဒီယာများအဖွဲ့ချုပ်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အကောင်းဆုံးအားကစားသမားဆုရရှိခဲ့သူများ၏ ပြိုင်ပွဲ

ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့မှု Video Clip ကို ပြသသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အကောင်းဆုံး အမျိုးသား/ အမျိုးသမီး အားကစားသမားဆုများကို ပေးအပ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ အိုလံပစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းဇံက အာရှအဆင့်ပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ်တစ်ခု၊ အရှေ့တောင်အာရှအဆင့် ပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ်တစ်ခု၊ ငွေတံဆိပ်တစ်ခု၊ ကြေးတံဆိပ်တစ်ခု ရရှိခဲ့သည့် ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်းမှ မောင်ဇင်ကိုကိုနှင့် အရှေ့တောင်အာရှအဆင့်ပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခု ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည့် မသန်စွမ်းအားကစားအဖွဲ့ချုပ် ပြေးခုန်ပစ်အားကစားနည်းမှ မစိန်ဖော့တို့ကို ဆုတံဆိပ်နှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀ စီ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် Cluster(9) ရှိ စားရိပ်သာတွင် စားသောက်သည့် နေရာပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ပြင်ဆင်ချက်ပြုတ်နေမှုနှင့် အသီးအရွက် ထားရှိသည့် နေရာများအား လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံသတင်းများ ထုတ်ပြန်ပြီး နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းများ မြင့်တက်စေရန် လှုံ့ဆော်သူများကို တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲအရေးယူနိုင်ရေးအတွက် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် မတ် ၁၅

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း တည်ငြိမ်စေရန်နှင့် ဈေးကစားမှုများ မဖြစ်စေရန်အတွက် သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ လိုအပ်သော နိုင်ငံခြားငွေများကို Online Trading Platform မှတစ်ဆင့်ရောင်းချပေးခြင်း၊ နိုင်ငံခြားသို့ ဆေးကုသခြင်း၊ ပညာတော်သင်သွားခြင်း၊ ဘုရားဖူး သွားခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်စွဲရပ်များဖြင့် ထွက်ခွာမည့်သူများအတွက် အသေးသုံးနိုင်ငံခြားငွေများကို ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များ၏ ငွေလဲကောင်တာများတွင် ရောင်းချစေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ကြီးကြပ်လျက်ရှိသော Online Trading Platform တွင် ဘဏ်များနှင့် သွင်းကုန်/ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များအကြား အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာလျှင် ၃,၃၅၅ ကျပ် နှုန်းဖြင့်ရောင်းဝယ် နေသကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ပုဂ္ဂလိကဘဏ် (၃) ဘဏ်တို့၏ အောက်ပါငွေလဲ ကောင်တာများတွင် နိုင်ငံခြားငွေ ငွေသား အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀၀ မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀၀ အထိကို အမေရိကန်တစ်ဒေါ်လာလျှင် ၃,၁၀၀ ကျပ်နှုန်းဖြင့် အထူးအစီအစဉ်အရ ရောင်းချပေးလျက်ရှိပါသည်။

ဘဏ်အမည်	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	တောင်ကြီး
KBZ	(၉)မိုင်ဘဏ်ခွဲ၊ ဝိစာရလမ်း (၂)ဘဏ်ခွဲ၊ ရန်ကုန်လေဆိပ် (ဆိုက်ရောက်)	IBD ဘဏ်ခွဲ၊ (၂)ဘဏ်ခွဲ၊ (၄)ဘဏ်ခွဲ	ဘဏ်ခွဲ(၅)	ဘဏ်ခွဲ(၁)
AYA Bank PCL	ရန်ကုန်လေဆိပ်၊ ပါရမီဘဏ်ခွဲ၊ ကျောက်တံတားဘဏ်ခွဲ၊ အလုံဘဏ်ခွဲ၊ မရမ်းကုန်းဘဏ်ခွဲ	လမ်း(၃၀)ဘဏ်ခွဲ၊ (၂)ဘဏ်ခွဲ	နေပြည်တော် ဘဏ်ခွဲ	
UAB	စမ်းချောင်းဘဏ်ခွဲ၊ ရန်ကုန်လေဆိပ်၊ ရွှေဂုံတိုင်ဘဏ်ခွဲ၊ သိမ်ဖြူဘဏ်ခွဲ	(၈၄)လမ်းဘဏ်ခွဲ၊ ဆိုင်းတန်းဘဏ်ခွဲ၊ ဒိုင်းမွန်းဘဏ်ခွဲ	နေပြည်တော် ဘဏ်ခွဲ	

၃။ ဤကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ Official Website နှင့် AYA Bank၊ KBZ Bank၊ uab Bank တို့၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများနှင့် Official Website များတွင် ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ ယင်းသို့ နိုင်ငံခြားငွေများကိုရောင်းချပေးလျက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း ကမောက်ကမဖြစ်စေလိုသော မသမာသူအဖျက်သမားများက အောက်ပါလူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ၊ လူမှုကွန်ရက် Group များ၊ App များ၊ Website များမှတစ်ဆင့် မဟုတ်မမှန် လုပ်ကြံသတင်းများ ထုတ်ပြန်ပြီး နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းများ မြင့်တက်စေရန် လှုံ့ဆော်လျက်ရှိကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါသည်။

- (က) Mr.Hamburger Channel (Viber)
- (ခ) Myanmar Market Price (App & Facebook)
- (ဂ) Htet Yan Money Exchange (Facebook)
- (ဃ) Dollar Exchange Rate (Facebook)
- (င) Daily Gold (Facebook)
- (စ) Myanmar Future News (Facebook)
- (ဆ) ရွှေဈေးဒေါ်လာဈေး (Facebook)
- (ဇ) GG-Money Exchange (Facebook)
- (ဈ) ရဝေထွန်း- စိန်ရွှေရတနာဆိုင် (Facebook)
- (ည) ရွှေဈေးနှုန်း၊ ငွေဈေးနှုန်း (Facebook)
- (ဋ) Domestic Price Now
- (ဌ) Shwedingar.com
- (ဍ) Gold (Facebook)
- (ဎ) Law Ka Media (Facebook)
- (ဏ) Money Changer (Yangon) ငွေဈေး ဒေါ်လာဈေး (Facebook Group)

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ၊ လူမှုကွန်ရက် Group များ၊ App များ၊ Website များသည် မမှန်ဟုသိလျက်နှင့် သို့မဟုတ် မမှန်ဟု ယုံကြည်လောက်အောင် အကြောင်းရှိလျက်နှင့် မမှန်သတင်းဖြန့်ဝေခြင်း သို့မဟုတ် မမှန်သတင်းဖြန့်ရန် ကြံရွယ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလဲလှယ်နှုန်းလုပ်ကိုင်ခွင့် လိုင်စင်တစ်မျိုးမျိုးမရှိဘဲ နိုင်ငံခြားသုံးငွေ လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၀၅-က(ခ)အရ လည်းကောင်း၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၈(က)အရလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၃၈ နှင့် ၄၂ အရ သော်လည်းကောင်း တရားစွဲအရေးယူနိုင်ရေးအတွက် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

၆။ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံခြားငွေ အမှန်တကယ်လိုအပ်ချက်များရှိပါက အထက်ဖော်ပြပါ အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေရောင်းချပေးနေသော ငွေလဲကောင်တာများတွင် ဝယ်ယူကြပါရန်နှင့် မဟုတ်မမှန်သတင်းထုတ်လွှင့်ပြီး နိုင်ငံခြားငွေကြေးဈေးကစားသူများ၏ ပြောကြားချက်/ ထုတ်ပြန်ချက် များကိုမယုံကြည်ကြပါရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ <https://www.cbm.gov.mm/> ရှိ News & Announcements တွင် နေ့စဉ် Online Trading Rate ကို ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါကြောင်းနှင့် ဘဏ်များ နှင့်တရားဝင်ငွေလဲကောင်တာများတွင်သာ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများကို လဲလှယ်ရောင်းဝယ်သွားကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

5:55 Viber LTE 95

KBZ BANK 2m

ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ထွက်ခွာမည့်သူများ၏ အသေးသုံးနိုင်ငံခြားငွေ လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်အတွက် အထူးအစီအစဉ် အနေဖြင့် ကမ္ဘောဇဘဏ်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၀၀ အထိကို ငွေလဲနှုန်း ၃၀၈၀ - ၃၁၀၀ ဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိပါသည်။ ဝယ်ယူမည့်သူများအနေဖြင့် အောက်ပါအကြောင်းအရာများနှင့် ကိုက်ညီသူများဖြစ်ရပါမည်။

- ၁။ အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန်ထွက်ခွာသူများ
- ၂။ ပညာတော်သင်ရန်ထွက်ခွာသူများ
- ၃။ ဆေးကုသမှုခံယူရန်ထွက်ခွာသူများ
- ၄။ ဘုရားဖူးထွက်ခွာသူများ
- ၅။ ပြည်ပနိုင်ငံအစိုးရ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၏ဖိတ်ကြားချက်အရ အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် ထွက်ခွာသူများ

ဝယ်ယူမည့် customer များအနေဖြင့် လိုအပ်သည့် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများပြည့်စုံစွာ တင်ပြ၍ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ဝယ်ယူနိုင်မှာဖြစ်ပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက KBZ Call Center: 09-951018555 သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**KBZ BANK**

ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ထွက်ခွာမည့်သူများအတွက်

Write a comment... GIF

**KBZ BANK**

ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ထွက်ခွာမည့်သူများအတွက် အသေးသုံးနိုင်ငံခြားငွေ ရောင်းချပေးနေပါပြီ

ရောင်းချပေးမည့်သူများ

- အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန်ထွက်ခွာသူများ
- ပညာတော်သင်ရန်ထွက်ခွာသူများ
- ဆေးကုသမှုခံယူရန်ထွက်ခွာသူများ
- ဘုရားဖူးထွက်ခွာသူများ
- ပြည်ပနိုင်ငံအစိုးရ အသင်းအဖွဲ့များ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ အစည်းအဝေး တက်ရောက်ရန် ထွက်ခွာသူများ

ဝယ်ယူရရှိနိုင်သောနေရာများ

- ကိုးမိုင်ဘဏ်ခွဲ
- ဦးစိစာရလမ်းဘဏ်ခွဲ (၂)
- ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ် (ဆိုက်ရောက်)
- မန္တလေးဘဏ်ခွဲ (၃၆) (Mandalay IBD)
- မန္တလေးဘဏ်ခွဲ (၂၂)၊ မန္တလေးဘဏ်ခွဲ (၄)
- နေပြည်တော်ဘဏ်ခွဲ (၅)
- တောင်ကြီးဘဏ်ခွဲ (၁)

Call Center: 0995101855

www.kbzbank.com

**AYA Bank**

EXCHANGE RATE 05:00 PM / 15.3.2.24

CURRENCY	BUY	SELL
USD (1 Unit)	3080	3100
EUR (1 Unit)	3370	3390
SGD (1 Unit)	2310	2325

Rate are subject to change without prior notice

- Yangon International Airport Counter
- Yangon (83) Ahlone Branch
- Yangon (8) Parami Branch
- Nay Pyi Daw (1) Thiri Yadanar Branch
- Yangon (16) Mayangone Branch
- Mandalay (2) 30th Street Branch
- Yangon (26) Kyauktada Branch
- Mandalay(22) 26th Street Branch

Want to Save, Want to Borrow, Want to Invest

Want to Bank Online, KBZ Pay

Exchange Rate

Worker Remittance Rate : 3430 15 March 2024 (10:30 AM)

	EUR
Buy:	2,292
Sell:	2,304

	USD
Buy:	3,080
Sell:	3,100

**uab** Union Bank of Myanmar

CASH EXCHANGE RATE

	USD	EUR	SGD
buy	3080	3370	2312
sell	3100	3392	2327

More information call us 0 99 4000 5000 Visit our website www.uab.com.mm

# တာချီလိတ်နယ်စပ်ဒေသတွင် တင်သွင်း / တင်ပို့လုပ်ငန်းများနှင့်ဆက်စပ်သည့် အကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ ကုန်ပစ္စည်းရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့မှစ၍ MACCS စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာချက်

၁။ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသည် ရန်ကုန်ဧရိယာ၊ မြဝတီနယ်စပ်ဒေသ၊ မူဆယ်နယ်စပ်ဒေသနှင့် ချင်းရွှေဟော်နယ်စပ်ဒေသတို့တွင် မြန်မာအလိုအလျောက် ကုန်စည်ရှင်းလင်းရေးစနစ် (Myanmar Automated Cargo Clearance System) ကို အသုံးပြုလျက်ရှိပြီး ယခုအခါ တိုးချဲ့ဒေသအဖြစ် တာချီလိတ်နယ်စပ်ဒေသတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့မှစ၍ အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ တာချီလိတ်နယ်စပ်ဒေသတွင် MACCS စနစ် အောင်မြင်စွာအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ကုန်သွယ်မှု ဆက်စပ်ဌာနများ၊ တာချီလိတ်နယ်စပ်ကုန်သည်ကြီးများအသင်း၊ တာချီလိတ်မြို့ရှိ ကုန်ပစ္စည်း တင်သွင်း / တင်ပို့သည့် ကုမ္ပဏီများနှင့် အကောက်ခွန်ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ရာ ကုန်သွယ်မှုဆက်စပ်ဌာနများနှင့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးပြုလုပ်ခြင်း၊ MACCS User များအတွက် စနစ်အသုံးပြုမှုဆိုင်ရာ စာတွေ့လက်တွေ့သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချခြင်းနှင့် စနစ်စမ်းသပ်အသုံးပြုခြင်း (Running Test) တို့ကို ဆောင်ရွက်

ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

၃။ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသည် တာချီလိတ်နယ်စပ်ဒေသနှင့် ဆက်စပ်သည့် ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်း တစ်လျှောက်ရှိ စစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တင်သွင်း / တင်ပို့လုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်စပ်သည့် အကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ ကုန်ပစ္စည်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို MACCS စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သဖြင့် တာချီလိတ်နယ်စပ်ဒေသတွင် တင်သွင်း / တင်ပို့လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကုမ္ပဏီများနှင့် အကောက်ခွန်ဆောင်ရွက်မှုဆောင်ရွက်သူများအနေဖြင့် အကောက်ခွန်ဆိုင်ရာ ကုန်ပစ္စည်းရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို (၂၂.၃.၂၀၂၄) ရက်နေ့မှစ၍ MACCS စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန  
စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် CMP လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်မှာကြား

ရန်ကုန် မတ် ၁၅  
အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ ကျွမ်းကျင်မှုလေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်း (ရန်ကင်း) ၌ CMP အထည်ချုပ်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မန်နေဂျာများနှင့်တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ဒုတိယဝန်ကြီးက MSME များကို အားပေးမြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံစီးပွားကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေပြီး နိုင်ငံသားများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများစွာ ဖန်တီးပေးနိုင်ကြောင်း၊ CMP လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် CMP လုပ်ငန်းများ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ဆပ်ကော်မတီများ ထပ်မံဖွဲ့စည်း၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရှိ CMP စက်ရုံ၊

အလုပ်ရုံများတွင် လုပ်ငန်းခွင်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားတိုးတက်ရေး၊ အလုပ်သမားရေးရာ အငြင်းပွားမှုလျော့နည်းပျောက်စေရေးအတွက် တည်ဆဲအလုပ်သမားရေးရာဥပဒေများနှင့်အညီ အလုပ်ရှင်အလုပ်သမားများက ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် တက်ညီလက်ညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရှိ အိတ်ချုပ်စက်ရုံ Myanmar GiGi Leather Goods Manufactory Co., Ltd နှင့် အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ Kaixi (Myanmar) Fashion Co., Ltd အထည်ချုပ်စက်ရုံသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး CMP လုပ်ငန်းများသည် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအများဆုံး ဖန်တီးပေးနိုင်ပြီး မြန်မာလုပ်သားထုနှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ရေတိုရေရှည်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဖြစ်ခြင်းကြောင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ



တွင် CMP လုပ်ငန်းများကို ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုပြီး သက်ဆိုင်ရာဦးစီးဌာနများမှ စည်းကြပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အလုပ်သမားရေးရာလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ (WCC) နှင့် အလုပ်ရှင်တို့သည် စဉ်ဆက်မပြတ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊

လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး မတော်တဆထိခိုက်မှုနှင့် လုပ်ငန်းခွင်ရောဂါထိခိုက်ခံစားမှုလျော့နည်းကျဆင်းလာသည်နှင့်အမျှ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားတိုးတက်စေရေး များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း မှာကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်



## ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ စိစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် မတ် ၁၅  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိက အဆင့်မြင့်ပညာကျောင်း၊ ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိက နည်းပညာနှင့် သက်မွေးဆိုင်ရာပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း၊ နိုင်ငံတကာ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့် သင်ကြားသော ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများ၊ နိုင်ငံခြားသား ပုဂ္ဂလိကကျောင်းဆရာပါဝင်သော ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ စိစစ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို

ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဆောင်ရွက်သည်။ အဆိုပါ ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီးဦးဌေးအောင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်ပိုင် သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂလိကကျောင်း ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များသည် ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီက လှိုင်မြို့နယ်ရှိ STI MYANMAR UNIVERSITY၊ ညနေ ၃ နာရီတွင် လမ်းမတော်မြို့နယ်ရှိ CHINDWIN TECHNOLOGICAL UNIVERSITY တို့သို့ သွားရောက်စစ်ဆေးကြသည်။

ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် ပုဂ္ဂလိကအဆင့်မြင့်ပညာကျောင်း (တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ စင်တာ)၊ နိုင်ငံတကာသင်ရိုးညွှန်းတမ်းနှင့် သင်ကြားသော ပုဂ္ဂလိကကျောင်း ၈၄၂ ကျောင်းရှိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ စစ်ဆေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)

## Bakery Snack အမျိုးမျိုးထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာသင်တန်းဖွင့်

တောင်ကြီး မတ် ၁၅  
ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) ရှမ်းပြည်နယ် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သော Bakery Snack အမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်မှု နည်းပညာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ရှမ်းပြည်နယ် အသေးစားစက်မှု

လက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန သင်တန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ရှမ်းပြည်နယ် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဦးနေဝင်းအောင်က သင်တန်းဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။ ရှမ်းပြည်နယ် အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးနိုင်ထူးက

သင်တန်း၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် ပတ်သက်သည်များ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းကို မတ် ၁၅ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပို့ချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်းသန်းကျော် (တောင်ကြီး)



**မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ**  
နေပြည်တော် မတ် ၁၅  
လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့်ရှိနိုင်သည်။

**သက်ရှည်ကျန်းမာဖို့ စားသုံးဆီကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့စားဖို့**

မိုး/ဇလ

# နေပြည်တော်၌ ကမ္ဘာ့စားသုံးသူအခွင့်အရေးများနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၅

၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့စားသုံးသူ အခွင့်အရေးများနေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပျဉ်းမနားခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ကုန်သည်လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက ကမ္ဘာ့စားသုံးသူ အခွင့်အရေးများနေ့ အတွက် ယခုနှစ်ဆောင်ပုဒ်မှာ “မျှတအလေးမူ တာဝန်ယူ စားသုံးသူအကျိုးပြု ဉာဏ်ရည်တူ” (Fair and Responsible AI for Consumers) ဖြစ်ပါကြောင်း၊ AI နည်းပညာကြောင့် စားသုံးသူနှစ်နာမူများ ပြားလာသည့်အတွက် နည်းပညာထုတ်လုပ်



သုနှင့် အသုံးပြုသူများက လူ့အကျိုးပြု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့စားသုံးသူ အခွင့်အရေးများနေ့ ဆောင်ပုဒ်သည် ခေတ်သစ်

စားသုံးသူ နှစ်နာဆုံးရှုံးစေနိုင်သည့် Soft power အဖြစ် တည်ရှိလာသည့် AI နည်းပညာကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုပြီး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စားသုံးသူအခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက ကမ္ဘာ့စားသုံးသူအခွင့်အရေးများနေ့ ဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် နေပြည်တော် စားသုံးသူရေးရာကော်မတီ၏ တစ်နှစ်တာလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်မှုကိုလည်းကောင်း၊ စားသုံးသူ အခွင့်အရေး ကာကွယ်ဆောင်ရွက်မှုမှတ်တမ်း Video Clip နှင့် မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းများနှင့် ပိုစတာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# ပဲခူးမြို့၌ ကမ္ဘာ့စားသုံးသူအခွင့်အရေးများနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

ပဲခူး မတ် ၁၅

ပဲခူးမြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကမ္ဘာ့စားသုံးသူအခွင့်အရေးများနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့်ဇနီးတို့ တက်ရောက် ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ဓာတုဆိုးဆေးများအသုံးပြုထုတ်လုပ်လာ ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက ယနေ့ကမ္ဘာကြီးသည် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ လူတို့၏ နေထိုင်စားသောက်မှုပုံစံများ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာပြီး အလွယ်တကူအသင့်စား စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို တာရှည်ခံစေရန်၊ အနံ့အရသာပြည့်စုံစေရန် ဦးစားပေးကာ တရားမဝင်ဓာတုဆေးဝါးများ၊ ခွင့်မပြုသည့် ဓာတုဆိုးဆေးများ အသုံးပြုထုတ်လုပ်လာသဖြင့်

စားသုံးသူ ပြည်သူများ အရွယ်မတိုင်မီ ရောဂါစွဲကပ်ခြင်းနှင့် နာတာရှည်ရောဂါများ ဖြစ်ပွားမှုတိုးတက်လာပြီး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုပါ ထိခိုက်လာကြောင်း၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တချို့၏ ဝိသမလောဘကြောင့် စားသုံးသူပြည်သူများဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှုကို ကာကွယ်ရန်အတွက် စားသုံးသူ ကာကွယ်ရေးဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်းရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းနှင့်ဇနီးတို့သည် တရားလွတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့်အတူ ကမ္ဘာ့စားသုံးသူအခွင့်အရေးများနေ့ အထိမ်းအမှတ် video Click အား



ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် အမှတ်တရ အရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးပြခန်းအား လှည့်လည် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ကူးခဲ့ကြပြီး ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြခန်းအတွင်း ပြသထားသည့် စားသုံးသူအခွင့် တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

# သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် (အထက)ဝါးဖြူတောင် စာဖြေဌာနတွင် အာဟာရဒါန ထမ်းဘူးများ လှူဒါန်း

သပိတ်ကျင်း မတ် ၁၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် (အထက)ဝါးဖြူတောင် စာဖြေဌာနတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုနေကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား သပိတ်ကျင်းခရိုင် ရတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီးဖြိုးဝေ မိသားစုက ယနေ့မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် အာဟာရဒါန နေ့လယ်စာထမ်းဘူးများ လာရောက်လှူဒါန်းကြသည်။

ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် အမှတ်(၁) သတ္တုဗေဒဆိုင်ရာ သုတေသနနှင့် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတပ်မှ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဗိုလ်မှူးချုပ် မင်းမင်းထွန်း၊ သပိတ်ကျင်းခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲမြတ်တင့်၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်(၁)ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးစိုးမင်းသူ၊ ခရိုင်ပညာရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်မွန်တို့ တက်ရောက် အားပေးခဲ့ကြပြီး စာဖြေသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၁ ဦး၊ တက်ရောက်လာသော ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း ၂၆ ဦး၊ လုံခြုံရေးအဖွဲ့ဝင် ၃၃ ဦး၊ အခန်းစောင့်ဆရာ ဆရာမ ၄၀ စုစုပေါင်း ၂၅၀ တို့အား လှူဒါန်းခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



# ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ စာစစ်ဌာန ၇၃ ခု၌ သမိုင်းဘာသာရပ်နှင့် ရူပဗေဒဘာသာရပ်တို့တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈၀၂၉ ဦး စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ဖြေဆို



ရန်ကုန် မတ် ၁၅

၁၈၀၄၄ ဦး၊ ပထဝီဝင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စာစစ်ဌာန ၇၃ ခုတွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ သမိုင်းဘာသာရပ်နှင့် ရူပဗေဒဘာသာရပ်တို့တွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်း ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဖြေဆိုခဲ့ကြသည်။

ဖြေဆို တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ မြန်မာစာဘာသာရပ်နေ့တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈၀၅၆ ဦး၊ အင်္ဂလိပ်စာ ဘာသာရပ်နေ့တွင် ၁၈၀၄၅ ဦး၊ သင်္ချာဘာသာနေ့တွင်

၁၈၀၄၄ ဦး၊ ပထဝီဝင်နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စာစစ်ဌာန ၇၃ ခုတွင် သမိုင်းဘာသာရပ်နှင့် ရူပဗေဒဘာသာရပ်တို့တွင် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်း ပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဖြေဆိုခဲ့ကြသည်။

စာစစ်ဌာန၌ အကျဉ်းသား ခုနစ်ဦး သမိုင်းဘာသာရပ်ကို ဖြေဆိုခဲ့ကြသည်။ ရူပဗေဒဘာသာရပ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၇၀၀၀ ဖြေဆိုခဲ့ကြပြီး အမြင်အာရုံ မသန်စွမ်းသူ သုံးဦး၊ ကိုယ်အင်္ဂါ မသန်စွမ်းသူ နှစ်ဦးနှင့် ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ သာကေတမြို့နယ်နှင့် ခရမ်းမြို့နယ်တို့မှ လေးဦးတို့က ဆေးရုံများမှ ဖြေဆိုခဲ့ကြသည်။

စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြေဆို ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ စာစစ်ဌာန ၇၃ ခုတွင် သမိုင်းဘာသာရပ်နှင့် ရူပဗေဒဘာသာရပ်

တို့ကို ဖြေဆိုခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၈၀၂၉ ဦးတို့သည် ယနေ့တွင်လည်း ဘာသာရပ်များကို စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြင့် ဖြေဆိုခဲ့ကြသည်။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၏ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသည် Grade 12 သင်ရိုးသစ် စနစ်သစ်ဖြင့် ဖြေဆိုရခြင်းဖြစ်ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်များနှင့် မေးခွန်းပုံစံများကို သိရှိနားလည် စေရန် ဆရာ ဆရာမများအား သင်တန်းများ ပို့ချပေးခဲ့သည့် နည်းတူ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်ဌာနတို့မှ ထုတ်ဝေသည့် Grade 12 သင်ရိုးသစ်နှင့်ပတ်သက်သည့် ဘာသာရပ်အလိုက် မေးခွန်းပုံစံများကိုလည်း ကျောင်းများ၌ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခဲ့ရာ နေ့ရာသီ ကျောင်း ပိတ်ရက်တွင်လည်း သင်ရိုးသစ် ဘာသာရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆရာ ဆရာမများအား မွမ်းမံသင်တန်းများအဖြစ် လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ညိမ်းသူ(သတင်းစဉ်) ဓာတ်ပုံ - မောင်သီဟ

# ရုရှားသမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို မတ် ၁၅ ရက်မှစ၍ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပ



မော်စကို မတ် ၁၅ ရုရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို မတ် ၁၅ ရက်မှစ၍ သုံးရက်ကြာ ကျင်းပလျက်ရှိရာ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများသည် မဲရုံများသို့ ဆန္ဒမဲများ သွားရောက်ပေးလျက်ရှိသည်။

**ခန့်မှန်းပြောကြား**  
လက်ရှိသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်သည် ၎င်း၏ ပစ္စုပ္ပန်ရာထူးသက်တမ်းကို အနိုင်ရရှိဖွယ်ရှိကြောင်း နိုင်ငံရေးစောင့်ကြည့်လေ့လာသူများက ခန့်မှန်းပြောကြားသည်။

ယူကရိန်းဒေသများဖြစ်သည့် ခရိုင်း

မီးယား၊ ဒိုနက်စ်၊ လူဟန်နက်စ်၊ ဇာပိုရီဇာ ဟီယာနှင့် ခါဆန်ဒေသများတွင်လည်း သမ္မတရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပမည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။

ရွေးကောက်ပွဲတွင် သမ္မတပူတင်အပါအဝင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းကွန်မြူနစ်ပါတီမှ နိုကိုလေခါရိုတိုနိုဗ်၊ ရုရှားလက်ယာစွန်းလစ်ဘာရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမှ လီယိုနစ်စလွတ်စကီနှင့် နယူးပီးပဲလ်ပါတီမှ ဗလာဒီမာလက်ဗ် ဒါဗန်ကွိုဗ်တို့သည် သမ္မတရာထူးနေရာအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရွေးကောက်ပွဲလျက်ရှိသည်။

သို့သော် ရုရှားလူထုသဘောထား

သုတေသနစင်တာ၏ မကြာသေးမီက ပြုလုပ်သည့် စစ်တမ်းအရ သမ္မတပူတင်သည် ထောက်ခံမဲ ၈၂ ရာခိုင်နှုန်း ရရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် သမ္မတပူတင်သည် မဲဆန္ဒရှင်များ၏ ထောက်ခံမဲ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် အပြတ်အသတ်အနိုင်ရရှိဖွယ်ရှိကြောင်း လေ့လာသူများက သုံးသပ်ပြောကြားသည်။

မတ် ၁၅ ရက်တွင် မဲရေတွက်မှုကို စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

## ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ မက်ဆီဟု တင်စားခံရသူ ဘောလုံးသမား လက်ထပ်ပွဲကျင်းပမည်

ဟနွိုင်း မတ် ၁၅

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ဘောလုံးကစားသမားများထဲတွင် ဗီယက်နမ် မက်ဆီဟု တင်စားခံရသူ ဘောလုံးသမား ငုယင်ကွမ်ဟိုင်သည် ၎င်း၏ ချစ်သူ ချူသန်ဟူယန်နှင့် မတ် ၂၈ ရက်တွင် လက်ထပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ ဗီအင်န်အိတ်စ်ပရတ်စ် သတင်းတစ်ရပ်အရ သိရသည်။

ယင်း၏ လက်ထပ်ပွဲကို နှစ်ပွဲကျင်းပရာတွင် ပထမအခမ်းအနားကို ဟနွိုင်းမြို့ ဒေါင်ဒန်းခရိုင်ရှိ ကွမ်ဟိုင်၏ နေအိမ်အနီးဘောလုံးကွင်းတွင် မတ် ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဒုတိယအခမ်းအနားကို ဟနွိုင်းမြို့လယ်နေရာ၌ ဧပြီ ၆ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

စေ့စပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ဗီယက်နမ်နှင့်အင်ဒိုနီးရှားယှဉ်ပြိုင်မည့် ကမ္ဘာ့ဖလား

ခြေစစ်ပွဲများကစားရန်အတွက် ပြင်ဆင်လေ့ကျင့်ရန် ဗီယက်နမ် အမျိုးသားဘောလုံးအသင်းသို့ ယမန်နေ့က ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။

ကွမ်ဟိုင်သည် အသက် ၂၇ နှစ်အရွယ်တွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေတံဆိပ်ဆွတ်ခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဖလားတွင် အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့ခြင်း အပါအဝင် ဘောလုံးအားကစားလောကတွင် အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့သည်။ ၎င်းက ယခုကဲ့သို့ လက်ထပ်လိုက်ခြင်းဖြင့် ပျော်ရွှင်မှုရှိကာ ဘောလုံးအားကစားဆိုင်ရာစွမ်းဆောင်ရည်တွင် တိုးတက်လာမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဗီအင်န်အိတ်စ်ပရတ်စ် ဘာသာပြန် - စိုးသူရ




## ရုရှားနိုင်ငံက ပထမဆုံးအမြန်ရထားလမ်း စတင်တည်ဆောက်နေ

မော်စကို မတ် ၁၅ ရုရှားနိုင်ငံသည် မော်စကိုမြို့နှင့် စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့တို့ကို ဆက်သွယ်ထားသည့် တစ်နာရီလျှင် ကီလိုမီတာ ၂၅၀ ကျော် အမြန်နှုန်းဖြင့် ပြေးဆွဲနိုင်မည့် ပထမဆုံး အမြန်ရထားလမ်းကို မတ် ၁၄ ရက်တွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လူဦးရေ သန်းပေါင်း ၃၀ ခန့် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် နယ်မြေခြောက်ခု၏ ပိုင်နက်များကို အဆိုပါ ရထားလမ်းက ဖြတ်သန်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ အဆိုပါလူဦးရေသည် ရုရှားနိုင်ငံလူဦးရေ စုစုပေါင်း၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကြောင်းလည်း ရုရှားနိုင်ငံသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်က ရထားလမ်းတည်ဆောက်မှုစီမံကိန်း အုတ်မြစ်ချသည့် အခမ်းအနားတွင် ရုပ်သံမှတစ်ဆင့် ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းအမြန်ရထားလမ်းသည် နိုင်ငံ၏ အခြေခံအဆောက်အအုံတည်ဆောက်ရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ လူနေမှုအဆင့်

အတန်းကို မြှင့်တင်ရာတွင် အရေးပါသောအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံသမ္မတ ဗလာဒီမာပူတင်က ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဗိုက်တယ်လီဆာဗီယက်ဗ်၏ ပြောကြားချက်အရ အဆိုပါ အမြန်ရထားလမ်းပြီးစီးပါက မော်စကိုမြို့နှင့် စိန့်ပီတာစဘတ်မြို့အကြား ရထားဖြင့် ခရီးသွားချိန်ကို ၄ နာရီမှ ၂ နာရီနှင့် ၁၅ မိနစ်သို့ လျော့ချနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိ အခြားမြို့များအကြား ခရီးသွားချိန်ကိုလည်း လျော့နည်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မော်စကို-စိန့်ပီတာစဘတ် အမြန်ရထားလမ်းစီမံကိန်းကို ၂၀၂၈ ခုနှစ်တွင် ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်ထားပြီး အမြန်ရထားလမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် ဘူတာ ၁၄ ခု ဖွင့်လှစ်ရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

## ဘရူနိုင်းနိုင်ငံက ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသသို့ စားသောက်ဖွယ်ရာအထုပ်များ လေကြောင်းမှ ပေးပို့

ဘန်ဒါဆီရီဘီဂါဝန် မတ် ၁၅

ဘရူနိုင်းနိုင်ငံသည် ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသသို့ အသင့်စားသုံးနိုင်သည့် စားသောက်ဖွယ်ရာအထုပ် ၅၉၂၀ ကို လေကြောင်းမှ ပေးပို့နိုင်ရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ သန်းကျော် ခွဲဝေသုံးစွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း ပီလီတာ ဘရူနိုင်းသတင်းဌာနက သတင်းဖော်ပြသည်။

ကျော်ဒန်လေတပ်မှ လေယာဉ်ကို အသုံးပြု၍ ဂါဇာမြောက်ပိုင်းကမ်းရိုးတန်းဒေသသို့ ကနဦး ပို့ဆောင်မှုကို မတ် ၁၃ ရက်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ဘရူနိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်ကို ကိုးကား၍ ပီလီတာ ဘရူနိုင်းသတင်းဌာနက

ပြောကြားသည်။

မတ် ၁၄ နှင့် ၁၅ ရက်တို့တွင်လည်း စားသောက်ဖွယ်ရာ ပို့ဆောင်မှုများကို ဂါဇာမြောက်ပိုင်း ကမ်းရိုးတန်းဒေသသို့ နောက်ထပ်ပို့ဆောင်ရန် စီစဉ်ထားသည်။

အဆိုပါ အစားအစာထောက်ပံ့မှုများကို ဂါဇာကမ်းမြောင်းဒေသရှိ ပါလက်စတိုင်းများအတွက် ဘရူနိုင်း၏ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ရန်ပုံငွေအဖွဲ့မှ ရန်ပုံငွေများဖြင့် ကူညီထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

## ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ အွန်လိုင်းလိမ်လည်ရေး လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်နေသည့် အလုပ်သမားများကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့

မနီလာ မတ် ၁၅

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ တာလတ်ပြည်နယ် ဗန်ဗန်းမြို့၌ ရဲတပ်ဖွဲ့က အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှု ကျူးလွန်နေသည့် စင်တာတစ်ခုကို ဝင်ရောက်စီးနင်းပြီး တရားမဝင် အလုပ်စေခိုင်းခံနေရသည့် ပြည်ပအလုပ်သမားရာပေါင်းများ

စွာကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့ကို ကိုးကား၍ ဗီအင်န်အိတ်စ်ပရတ်စ်က ယနေ့ ပြောကြားသည်။

၎င်းအွန်လိုင်းလိမ်လည်ရေး စင်တာမှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသည့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသား၏ သတင်းပေးချက်အရ ယခုကဲ့သို့ ပြည်ပမှ အလုပ်သမားများအား ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့သည်။

ဗန်ဗန်းမြို့ရှိ အကျယ်အဝန်း ၁၀ ဟက်တာ ရှိသည့် နေအိမ်တွင် ၎င်း အွန်လိုင်းလိမ်လည်ရေး လုပ်ငန်းကို တည်ထောင်ထားသည်။

ယင်းထွက်ပြေးလာသူ အလုပ်သမား၏ ပြောကြားချက်အရ ပြစ်မှုကျူးလွန်သည့် အွန်လိုင်းလိမ်လည်ရေးစင်တာသည် ပြည်ပမှ အလုပ်သမားများ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်များကို တရားမဝင်သိမ်းဆည်းထားကာ အွန်လိုင်းလိမ်လည်မှုများကျူးလွန်ရန် စေခိုင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဗီအင်န်အိတ်စ်ပရတ်စ် ဘာသာပြန် - စိုးသူရ





အမြို့မြို့အနယ်နယ်၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ပဉ္စမနေ့ (ရှုပဒေနှင့်သမိုင်းဘာသာ) ဖြေဆိုမှုမြင်ကွင်း



စဉ့်တိုင်မြို့နယ်

ကျော်စွာ(စဉ့်တိုင်)



မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်

ကျော်စိုးစိုး(မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)



ထားဝယ်မြို့နယ်

ငွေငင်ဇော်(ထားဝယ်)



ထန်းတပင်မြို့နယ်

ဇင်မင်းထိုက်(ထန်းတပင်)



ကျိုက်တော်မြို့နယ်

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



လေးရှားမြို့နယ်

စိုင်းထွန်း(လေးရှား)



သဲကုန်းမြို့နယ်

ကိုကျော်(ပြန်/ဆက်)



ဖျံခိုမြို့နယ်

ဖခိုဝင်းဒေသ(ပြန်/ဆက်)



သနပ်ပင်မြို့နယ်

လှစိုး(ပြန်/ဆက်)

### နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်မီးခိုးမြို့ငွေ့ညစ်ညမ်းမှုလျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

တောင်ကြီး မတ် ၁၅

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း ဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အတွင်းရေးမှူးများ နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြို့ငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများ နှင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြို့ငွေ့ညစ်ညမ်းမှု လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မုန့်လွဲ ၂ နာရီက တောင်ကြီးမြို့ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

#### ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရ

ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်အောင်က မြန်မာနိုင်ငံသည် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း တောမီးနှင့် အခြားမီးများကြောင့် မီးလောင်မှု Fire Hotspot ဖြစ်ပေါ်မှု အရေအတွက် များပြားလာ ခြင်းကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ



၂၀၂၃ ခုနှစ်အထိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၌ နှစ်စဉ်အလိုက်ဖြစ်ပေါ်သော Fire Hotspot များတွင် ရှမ်းပြည်နယ်၌ အများဆုံးတွေ့ရှိရပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး၏

၃၅ ဒသမ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ရှိပါကြောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း Fire Hotspot အရေအတွက် လျှော့ချနိုင်ရန်နှင့် မီးခိုးမြို့ငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်

နိုင်ရန်အတွက် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြို့ငွေ့ညစ်ညမ်းမှု ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ဒေသနေလူထုအနေဖြင့် ညွှန်ကြားချက်များမလိုက်နာပါက အရေးယူ ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များပါဝင်သော လုပ်ငန်းစီမံချက် (Action Plan) ပါ လုပ်ငန်းစဉ်များအား သက်ဆိုင်ရာဆက်စပ်ဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူလူထုတို့ဖြင့် မီးခိုးမြို့ငွေ့ညစ်ညမ်းမှု လျှော့ချရေးအတွက် ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ရှမ်းပြည်နယ် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမင်းသိန်းက နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မီးခိုးမြို့ငွေ့ညစ်ညမ်းမှုလျှော့ချရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း တင်ပြပြီး တက်ရောက်လာသည့် ဌာနဆိုင်ရာများက ဆွေးနွေးကြကာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)**



### လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၌ သင်ထောက်ကျပြုယာဉ်ဖြင့် အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ရန်ကုန် မတ် ၁၅

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်တွင် အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေ စစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာနက သင်ထောက်ကျပြုယာဉ်ဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်အရောက် အလုပ်သမားဥပဒေပါ ရပိုင်ခွင့်များ၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မုန့်လွဲ ၁ နာရီခွဲက လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် စက်မှုဇုန် (၂)ရိ Kamcaine အထည်ချုပ်စက်ရုံနှင့် Newtop Lotus အထည်ချုပ် စက်ရုံများတွင် ဝန်ထမ်းများနှင့် အလုပ်သမားများအား အသိပညာပေး ဆွေးနွေးသည်။

#### အသိပညာပေး

အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲတွင် လှိုင်သာယာ (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေ စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်ဇော်လတ်နှင့် ဦးစီးအရာရှိများ ဦးဝင်းသူ၊ ဦးကြည်လင်းတို့က အလုပ်သမားဥပဒေပါ ရပိုင်ခွင့်များ၊ လုပ်ငန်းခွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာ များကို အသိပညာပေး ဆွေးနွေးပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များကိုလည်း ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ညဏ်ဟိန်း**



လားရှိုးမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းမင်းသစ်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် များသည် မတ် ၁၅ ရက် မုန့်လွဲ ၁ နာရီက လားရှိုးတက္ကသိုလ် တွင် မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် ဇာတ်တိုက်လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်စဉ်။ **ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)**

### လယ်ဝေးမြို့နယ်၌ မြစ်ရေရောက်ကျေးရွာစီမံကိန်း ရန်ပုံငွေများ ပစ္စမအကြိမ် ထုတ်ချေး

လယ်ဝေး မတ် ၁၅

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ရွှေကျင်ကျေးရွာ ရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများအား မြစ်ရေရောက်ကျေးရွာ စီမံကိန်း အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံ ငွေများ ပစ္စမအကြိမ် ထုတ်ချေး ပေးခြင်းကို ယမန်နေ့နံနက် ပိုင်းက ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

#### ရှင်းလင်းပြောကြား

ဦးစွာ လယ်ဝေးခရိုင် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးတင့်က ရွှေကျင်ကျေးရွာရှိ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ မြစ်ရေရောက် ကျေးရွာစီမံကိန်း အသင်းသား အသင်းသူများနှင့်

တွေ့ဆုံကာ လည်ပတ်ရန်ပုံငွေများ ထုတ်ချေးရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် အကျိုးကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ သည်။

ဆက်လက်၍ လယ်ဝေး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီး မှူး ဦးကျော်သူနှင့် ဝန်ထမ်း များက စီမံကိန်းအကြောင်း အရာများ၊ အတိုးနှုန်းနှင့် ကာလ သတ်မှတ်ချက်များ၊ ချေးငွေ ထုတ်ချေးရာတွင် လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ခရိုင် ဦးစီးမှူးက ရွှေကျင်ကျေးရွာ မြစ်ရေရောက်ကျေးရွာ စီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များ ထံသို့ အရင်းမပျောက်လည်ပတ် ရန်ပုံ



ငွေကျပ် ၄၄ ဒသမ ၀၅ သန်းကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် မြစ်ရေရောက် ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဝင်များက ရွှေကျင်ကျေးရွာရှိ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၄၄ ဦးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၃၂ ဦး စုစုပေါင်း

အသင်းသား အသင်းသူ ၇၆ ဦး တို့အား ပစ္စမအကြိမ်မြောက် အရင်းမပျောက် လည်ပတ်ရန်ပုံ ငွေကျပ် ၄၄ ဒသမ ၀၅ သန်းကို အတိုးနှုန်း သက်သာစွာဖြင့် အသင်းသား အသင်းသူများ၏ တစ်ဦးချင်း လက်ဝယ်အရောက် ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ **JLL**

**ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ**

၁၆-၃-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးခူး	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	တောင်ကြီး	လွိုင်တော်	ဟားခါး	ကချင်တို
92 Ron	၂၇၃၀	၂၇၈၀	၂၇၇၅	၂၇၄၀	၂၇၈၀	၂၈၀၅	၂၇၈၅	၂၇၆၅	၂၈၆၅	၂၈၈၀	၂၇၇၀	၂၇၈၀	၂၈၀၅	၂၈၂၀	၂၈၂၀	၃၁၅၀	၃၁၅၀
95 Ron	၂၈၄၅	၂၉၀၅	၂၉၀၅	၂၉၀၅	၂၉၀၅	၂၉၀၅	၂၉၀၀	၂၉၀၀	၂၉၇၅	၂၉၉၅	၂၉၀၅	၂၉၀၀	၂၉၃၀	၂၉၃၀	၂၉၃၅	၃၁၆၅	၃၂၃၀
HSD (500 ppm)	၂၄၃၅	၂၄၈၅	၂၄၈၀	၂၄၄၅	၂၄၈၀	၂၄၈၅	၂၄၄၀	၂၄၄၀	၂၄၇၅	၂၄၈၅	၂၄၇၀	၂၄၈၅	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၇၅၀	၃၄၄၀
HSD (50 ppm)	၂၄၈၀	၂၅၃၀	၂၅၂၅	၂၄၉၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၅၃၅	၂၅၃၀	၂၅၂၀	၂၅၃၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၇၀	၂၈၈၀	၃၄၉၅
HSD (10 ppm)	၂၄၈၀	၂၅၃၀	၂၅၂၅	၂၄၉၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၅၃၀	၂၅၃၅	၂၅၃၀	၂၅၂၀	၂၅၃၅	၂၅၅၅	၂၅၅၅	၂၅၇၀	၂၈၈၀	၃၄၉၅

  

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၆၀၇	၂၆၉၂
95 Ron	၂၇၃၇	၂၈၀၅
HSD (500 ppm)	၂၃၃၉	၂၃၉၅
HSD (50 ppm)	၂၃၆၄	၂၄၄၀
HSD (10 ppm)	၂၃၆၄	၂၄၄၀

**မှတ်ချက်။** (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
 (၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၁၃၇၃ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇  
 ၀၆၇-၄၁၂၈၂ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၆၃၂

**စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ**





### နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတု မွန်ပြည်နယ်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ရွာလွတ်-ကတောင်စိန် တောင်ဖြတ်လမ်း ကတ္တရာလမ်းသစ် ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ချောင်းဆုံ မတ် ၁၅  
မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ်တွင် နှစ်(၅၀) ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ် မွန်ပြည်နယ်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်လမ်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက မတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲ တွင် ရွာလွတ်-ကတောင်စိန် တောင်ဖြတ်လမ်း၊ ကတ္တရာလမ်းသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပရာ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်းနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

**အခမ်းအနားဖွင့်လှစ်**  
ဦးစွာ မွန်တိုင်းရင်းသူလေးများက မွန်ရိုးရာအက ဖြင့် ဧည့်ခံပျော်ဖြေ၍ အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာ

စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်နယ်ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူက လမ်းဆိုင်ရာ အချက်အလက် များ ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ဒေသခံတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရွာလွတ်-ကတောင်စိန် တောင်ဖြတ်လမ်း ကတ္တရာလမ်းအား ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး လမ်းသစ်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ ရွာလွတ်-ကတောင်စိန် တောင်ဖြတ် လမ်း အရှည် နှစ်မိုင် ကတ္တရာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၄၅၃ ဒသမ ၄၀၀ သန်းဖြင့် Nove-9 Engineering မှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

### လားရှိုးမြို့၌ ကိုယ့်အားကိုးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကတ္တရာလမ်းများ ဖွင့်ပွဲပြုလုပ်

လားရှိုး မတ် ၁၅  
လားရှိုးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာ ရေးဌာန၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာ နှစ်အတွင်း ကိုယ့်အားကိုးဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် နမူနာလမ်း၊ ၄၉ လမ်းနှင့် လမ်းသွယ် ၂၀ ကတ္တရာ လမ်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီက လားရှိုးမြို့ အမှတ် (၅)ရပ်ကွက်ရှိ ၄၉ လမ်း ထိပ်တွင် ကျင်းပသည်။

**ရှင်းလင်းပြောကြား**  
အခမ်းအနားတွင် လားရှိုး မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာန အမှုဆောင်အရာရှိ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ဇင်က ကိုယ့်အားကိုးဆောင်ရွက် လမ်း ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လမ်းဖြစ် မြောက်ရေး ကော်မတီကိုယ်စား အမှတ်(၅)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ် ရေးမှူးက ကျေးဇူးတင်စကား



ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် လားရှိုးခရိုင်စီမံအုပ် ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမင်းထွန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေး ဌာနခွဲ(လားရှိုး) ဌာနခွဲတာဝန်ခံ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးဦးနေလင်း၊ လမ်းအလှူရှင် ဦးကျောက်မင်ဆင် တို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး လမ်းတစ်လျှောက် ကြည့်ရှုခဲ့ကြ သည်။

လားရှိုးမြို့နယ် စည်ပင်သာယာ ရေးဌာနသည် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာ နှစ်အတွင်း ခင်းခဲ့သည့် ကိုယ့်အား ကိုယ်ကိုး ကတ္တရာလမ်းများဖြစ် သော နမူနာလမ်း၊ (၄၉)လမ်း၊ လမ်းသွယ် (၂၀)အပါအဝင် လမ်း ပေါင်း ကိုးလမ်းခင်းရန်အတွက် စည်ပင်သာယာဌာနမှ ကတ္တရာ ၈၄ ဒသမ ၉၅ တန်နှင့် နည်းပညာ များ၊ စက်ယန္တရားများ ကူညီပံ့ပိုး ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
စိုင်းထွန်း(လားရှိုး)

### အများပြည်သူသို့ အသိပေးကြေညာချက်

၁။ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင် သည် အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကော်မရှင်အပါအဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများတွင် အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ကော်မရှင်အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများ၏ ကြီးကြပ်မှု အောက်ရှိ အများပြည်သူနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော ရုံး/ဌာနများတွင် ဝန်ဆောင်မှုရယူခဲ့ ကြသော ပြည်သူများ၏ တယ်လီဖုန်းများသို့ Short Code နံပါတ် "1111" အသုံးပြု၍ SMS မှတစ်ဆင့် မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် တုံ့ပြန်မှုရယူခြင်း အစီအစဉ်(Public Feedback Programme - PFP) ကို အသုံးပြုဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၃။ အများပြည်သူထံမှ တုံ့ပြန်မှုရယူခြင်း အစီအစဉ်အရ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/ အဖွဲ့ အစည်းများထံမှ Short Code နံပါတ် "1111" ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုရယူစဉ်က ကြိုတင်ခွဲရသည့် အခြေ အနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပေးပို့မေးမြန်းလိုက်သော SMSများကို မှန်ကန်စွာ ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခြင်း ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနအသီးသီး၏ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းအရည်အသွေးကို သိရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အဂတိလိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို ပြုပြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ကော်မရှင် နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းများရှိ အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များ က Short Code "1111" ဖြင့် SMS ပေးပို့ မေးမြန်း လိုက်သောမေးခွန်းများကို ပြန်လည်ဖြေကြားပေး ခြင်းသည် အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပါဝင် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သဖြင့် အများပြည်သူထံမှ တုံ့ပြန်မှုရယူခြင်းအစီအစဉ်ကို အတူတကွ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း အသိပေး နှိုးဆော် တင်ပြအပ်ပါသည်။

အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်

**“အဂတိလိုက်စားမှုတားဆီးဖို့ “ 1111 ” ကိုဖြေကြားစို့”**

**“ဝန်ဆောင်မှုများကောင်းစေရေး “ 1111 ” ကိုဖြေကြားပေး”**

### သာစည်မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနက မီးဘေးကြိုတင် ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

သာစည် မတ် ၁၅  
မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီး ဌာနက မြို့နယ်အတွင်း မီးဘေး လုံခြုံရေးအတွက် မီးလောင်မှု၊ မီးလန့်မှုများ မဖြစ်ပွားစေရန် မီးဘေးကြိုတင် ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၁၅ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ မီးသတ် အုတ်ရေလှောင်ကန် များအား ရေဖြည့်တင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက် ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီး မှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်းထံမှ သိရ သည်။

သာစည်မြို့ပေါ်ရှိ မီးသတ်အုတ်



ရေလှောင်ကန်များ၏ အရွယ် ရေကန်များမှ ရေရရှိနိုင်မည့် အခြေ အစားများနှင့် ရေသိုလှောင်နိုင်မှု အနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း ပမာဏတို့ကို တိုင်းတာမှတ်တမ်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ တင်ခြင်းများ၊ ရေဖြည့်ရန် လိုအပ် ရေလိုအပ်သည့် အုတ်ရေကန်များ အား ရေဖြည့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

★ **လီလာပူးအသင်းမှ**  
၅၅ မိနစ်တို့မှာ ဂတ်ပိုကနစ်ဂိုးနဲ့ ၄၈ မိနစ် မှာ ဇိုဘော့စ်ဇေလိုင်ကတစ်ဂိုး အသီးသီး သွင်းယူပေးခဲ့ကာ စပိတာပရက်အသင်း အတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုးကိုတော့ ၄၂ မိနစ် မှာ ဘာမန်စီစစ်က သွင်းယူပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။  
အခုပွဲစဉ်မှာ လီလာပူးအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့တဲ့ တိုက်စစ်မှူး မိုဟာမက်ဆာလာဟာ ဇန်နဝါရီလ နောက်ပိုင်း လီလာပူးအသင်းနဲ့အတူ ပထမ ဆုံးသွင်းယူခဲ့တဲ့ သွင်းဂိုးလည်းဖြစ်လာခဲ့ပါ တယ်။ လီလာပူးအသင်းဟာ လက်ရှိ အချိန်မှာ ဖလားလမ်းကြောင်းပေါ်မှာ လျှောက်လှမ်းနေတဲ့ အသင်းဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက အီးအက်ဖ် အယ်လ်ဖလားကို ပရီမီယာလိဂ်တွင် အဆင့် (၂)၊ အက်ဖ်အေဖလား ပြိုင်ပွဲမှာ ကွာတားဖိုင်နယ် အသီးသီးတက်လှမ်းခွင့် ရရှိထားတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။  
အခြားသော ယူရိုပါလိဂ်(၁၆)သင်း အဆင့်ပွဲစဉ်တော့ဘင်ဖီကာအသင်း က ရိန်းဂျားစ်အသင်းကို နှစ်ကျောပေါင်း ရယူနိုင်ခဲ့ကာ အမှတ်ပေးဇယား ဆလားဗီယာပရက်အသင်းကို နှစ်ကျော ပေါင်းရလဒ် ခုနစ်ဂိုး-သုံးဂိုး၊ မားဆေးလ် အသင်းက ဗီလာရီးယဲလ်အသင်းကို နှစ်ကျောပေါင်းရလဒ် ငါးဂိုး-သုံးဂိုး၊ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းက ဖရိုင်းဘတ်အသင်း ကို နှစ်ကျောပေါင်းရလဒ် ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ အတ္တလန္တာအသင်းက စပို့တင်းလစ္စဘွန်နဲ့ အသင်းကို နှစ်ကျောပေါင်းရလဒ် သုံးဂိုး- နှစ်ဂိုး၊ လေဗာကူဆင်အသင်းက ကာရာ ဘတ်အသင်းကို နှစ်ကျောပေါင်းရလဒ် ငါးဂိုး-လေးဂိုး၊ ရိုးမားအသင်းက ဘရိုက် တန်အသင်းကို နှစ်ကျောပေါင်းရလဒ် လေးဂိုး-တစ်ဂိုးစသဖြင့် အသီးသီးအနိုင်ရရှိ ကာ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်ကို တက်လှမ်း ခွင့်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ငွေကြယ်































### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

#### ၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင် ရေး။
  - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝလိုခြံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုး ဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ် များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့်စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို

- မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက် အတိုင်း ထွက်ရှိအောင်ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြင့်မားတိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ရေး။
  - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလ ငါးတန်နှင့်ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ် ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ အုပ်ချုပ်မှုပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ဆောင်သူ များက ကုန်ကြမ်းများထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်သူ များက ထုတ်ကုန်များ ဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြစ်ပြီး ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်နိုင်မှသာ ရောင်းဝယ်ခြင်း ဝန်ဆောင်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်သဖြင့် ကိုင်းကျွန်းမှ၊ ကျွန်းကိုင်းမှ အပြန်အလှန် မှီခိုနေရ ခြင်းကြောင့် အပြန်အလှန် အကျိုးရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး တိုက်တွန်းပြောကြားလို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(UMFCCI) ညီနောင်အသင်း အဖွဲ့များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်နိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးပွဲမှ အမှာစကားကောက်နုတ်ချက်)

### MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၁ ပြိုင်ပွဲတွင် VUC အသင်း နှစ်နှစ်ဆက်တိုက် ဗိုလ်စွဲ

ရန်ကုန် မတ် ၁၅  
MFF ဖူဆယ်လိဂ်-၁ ပြိုင်ပွဲ Play-off ဗိုလ်လုပွဲ တတိယပွဲစဉ်ကို မတ် ၁၅ ရက် က MFF ဖူဆယ်အားကစားရုံ၌ ဆက်လက် ကျင်းပရာ VUC အသင်း ဗိုလ်စွဲခဲ့သည်။ ဗိုလ်လုပွဲ တတိယပွဲစဉ်တွင် VUC အသင်းက MIU အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး ဖြင့် အနိုင်ရပြီး ချန်ပီယံဆု ချီးမြှင့်ခဲ့ သည်။ ဗိုလ်လုပွဲကို သုံးပွဲအထိ ကစားခဲ့ရ ပြီး တစ်ပွဲစီအနိုင်ရထားသဖြင့် ယခု နောက်ဆုံးပွဲမှာ အဆုံးအဖြတ်ဖြစ်လာပြီး VUC အသင်းက ထပ်မံအနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ VUC အသင်းသည် ပထမပိုင်း ကတည်းက နှစ်ဂိုးအသာဖြင့် ဦးဆောင် နေပြီး ၁၀ မိနစ်တွင် နိုင်လင်းထွန်းကျော်၊ ၁၆ မိနစ်တွင် အောင်ဇင်ဦးတို့က ဂိုးများ သွင်းယူခဲ့သည်။ ပထမပိုင်းတွင် စာမျက်နှာ ၁၈ ကော်လံ ၁ သို့ \*



VUC အသင်း အားကစားသမားများ အောင်ပွဲခံနေစဉ်။

### ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ

နေပြည်တော် မတ် ၁၅

ချောက်	၄၂ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ရွှေဘို	၃၉ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မြင်းခြံ	၃၉ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
မကွေး	၃၉ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
အောင်လံ	၃၉ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ဆင်ဖြူကျွန်း	၃၉ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်
ပြည်	၃၉ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်

### ယနေ့ ဖတ်စရာ

- ငြိမ်းချမ်းသာယာဝပြောရေး ရေကဏ္ဍကိုမြှင့်တင်ပေး ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၆
- ရုရှားနိုင်ငံက ပထမဆုံးအမြန်ရထားလမ်း စတင်တည်ဆောက်နေ စာမျက်နှာ » ၃၃
- ၂၀၂၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ (စနစ်သစ်) ပဉ္စမနေ့တွင် ရူပဗေဒဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၁၁၁၄၆၂ ဦးနှင့် သမိုင်းဘာသာရပ် လာရောက်ဖြေဆိုသူ စုစုပေါင်း ၁၇၂၀၇ ဦးရှိ စာမျက်နှာ » ၁၄
- မုံရွာမြို့နယ် သက္ကယ်ကျင်းကျေးရွာကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများကို မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ စာမျက်နှာ » ၁၈

### စပါတာပရက်ကို အနိုင်ရပြီး လီဗာပူးအသင်း ယူရိုပါလိဂ်ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့် တက်လှမ်း

လီဗာပူးအသင်းနဲ့ စပါတာပရက် အသင်းတို့ မတ် ၁၄ ရက်ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ယူရိုပါလိဂ်(၁၆)သင်း အဆင့် ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်မှာ လီဗာပူး အသင်းက ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိ ခဲ့ပြီး နှစ်ကျော့ပေါင်းရလဒ် ၁၁ ဂိုး-နှစ်ဂိုး နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့ကာ ယူရိုပါလိဂ်ကွာတား ဖိုင်နယ်အဆင့်ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

လီဗာပူးအသင်းနဲ့ စပါတာပရက် အသင်းတို့ရဲ့ (၁၆)သင်းအဆင့် ဒုတိယ အကျော့ပွဲစဉ်မှာ လီဗာပူးအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတွေကို ပထမပိုင်းပွဲကစားချိန် ခုနစ်မိနစ်မှာ နူနက်ဇ်ကတစ်ဂိုး၊ ရှစ်မိနစ် မှာ ကလွန်ကတစ်ဂိုး၊ ၁၀ မိနစ်မှာ မိုဟာဆက်ဆာလာကတစ်ဂိုး၊ ၁၄ မိနစ်နဲ့ စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ သို့ \*



လီဗာပူးအသင်းနှင့် စပါတာပရက် အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။